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PEARL, Ruby ' 5110 5237 M 5254
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you..

© ~ 1, MR, DENNY: - I'dod’t need the compliments, I just

LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, FEBRUARY 1, 1972 9:43 A.M.

L R .

THE _ECURT: Good morning, ladies amd gentlemen.
(Whereupon, murmuxg of "Good morning," wetre
heard from members of the juxy.)

THE COURYT: How are you all?

(Whereupon, murmurs of "Fine, your Homor," were
heayrd from members of the jury.)

THE COURT: I play & little game of squash -~ & game
called squash in the early mornings, most momings of the
week. And thiz morning, I took quite & drubbing. My
opponent wag too good, Sa 1 started off the morning bad.

It could improve, though, if all the permommel
were to ghow up on time,
oM DENNY: I'm here, Judge. I'm here.
A | (Laughter.)
- THE COURT: Yes, I see you., And I want to compliment

!

don 't want t:o get castigated; that's all.
’ But I appreciate the compliments.
+ . (Pause in the proceedings.)
’.I‘HE COURT: All right. We will be in recess until
the District Attomey's staff arvives -- and here they are.
Whete is your first witness, Mr. Manzella?
MR. MANZELIA: It will have to be me.
Mrg. Porrl's on her way up:

CieIODrive.COI‘nARCHIVES
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5110

THE COURT: Very well,

(Repess, during which a dlscussion off the
record was had in chambers among the Court and
comgel.)

THE COURT: The record will show the defendant to be
pregsent with his counsel. All of the jurors are present, and

we are ready to proceed.

RUBY PEARL,
called as a witness by and on behalf of the People, having ‘
been previously duly sworn, resumed the stand and testified
further as follows:

MR, DENNY: Your Honor, I thought we were ready to
proceed. I need to get another exhibit. If I may have just
a moment?

(Pause in the proceedings while Mr. Demny
repaived to the exhibit room, yeturning shortly,
whereupon the following proceedings were had:)

MR. DENNY: Thank you, your Honor.
'

' CROSS=-EXAMINATION (Continued)

Y

. © @ Mrs. Pearl =+ by the way, that g not your true

vame; is that eorreck?

MRMBNZEI.LA., -Objection. It's not relevant, your
Hono:g. e
" THE COURT: Sustained.
THE WLTNESS: Well, I »=
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THE COURT: You needn'’t answer that.

MR. DENNY: Your Honor, I would like to be heard on
that. 1 think the jury ghould know 1f she has & true nanme.
I think that's --

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, are you married, ma'am?

A Yes,

Q ¥hat is your married name?

MR. MANZELLA; Objection. It's not relevant.

THE “COURT: Sustained,

Q BY MR, DENNY: All right. We were talking yeutar;-
day, at the close of the sesgion, about whether or not you
recognized me.

After the evening, do you?

& Yeah. I told you I had seen you before.

Q When did you tell me that?

A Last time I saw you here in court.

Q You mesn when 1 was questioning you?

A Yeg. I said, "I reménbei meeting you.™

Q Oh, And when did you meet me?

A Well, I only met you once, I guess, and pmbably
- wasg &t the xanch,
"' At Spabn. Ranch?

Not the Spahn Ranch down at the =~
X don't xemalnbgr mepting you at the Spahn Ranch

@

s ;J :& At the Spahn Ranch in Oregon.
Q
A

] _ ' When was :I'.t; you met me at the Spahn Ranch in

CieloDrive.coOmARCHIVES
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5112
Oxegon?

A Well, I know I had met 'you very zecently, I just
saw you the once. 1t wag when you come up there with gome
people.

Q Weckend before last?

A Yes,

Q Sunday?

A On Sunday.

Q A1l right. And we had a discuseion at that time
about certain matters?

A Not & discugsion.

Q A conversation?

A Yes,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q
A

Q

~= & middle~aged couple?

A

Q
A

Q

your testimony.

famnily with you and Geovrge; is that right?

A
- Q

Manson Family, but the &pahn family; is that right?

L]

! A
Q

=

B
ff'—‘ ‘JQ ]

;{‘ *‘

Q

you who was a member of the Spahn family?

3
Q
A

Q

2

:

.. a oo : R I .
| Faaily, Ls that right, --

Sy
. <= besides you and Shorty?

3

| fOr years —-

Nothing secrat or private about it?
N&,

There were these other people, another young gouple

Yes.

and what you were telling me was not secret at all?
Not at all.

All right. Now, let's go back, if I may, to some Of

You indicated, I think, that Shorty was kind of a

Yes.

S0, living at the Spahn Ranch was not only the

Yes.,

211 right. There were other members of the Spahn
Yes.

#ho were the membexs of the Spshn family?
1 L} 3“ k]

His sons and daughterse, and their husbands.

Well, was Shorty the only non-blood relative besides

Oh, no.
Well, who alse?

Well, we considered our cowboys who had been there

Well, who wexe they?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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AR-2 L A ~= family.
._ 2 Larry Craven, Bennie Dietrich, Randy Starr,
. 3 | Shorty.
: 4 Q By the way, these other cowboys who were mewbexrs
§ 5 Of the Family, Larry Craven, Benny Dietyich, Randy Starx, were

6 | they a little more -- what you might say -~ regular in the work
7 they did around the tpahn Ranch than Shoxty?

& MR, MANZELLA: Objection. The question isg vague and

% | asbiguous.

o | MR, DENNY: Let me rephrase it. It is a little

1 ambiguous, perhaps,

12 Q Did they work on a more regular basis than Shorty?
B MR, MANZEILLA: Objection, It's vague and ambijguous as
2
.; 1 to tifﬂe-
s 15 Q BY MR. DENNY: Oh, during the last three or four
4 - )
| yeats, 1965 to 19697
1 fol 7 “‘ S No, not negcessarily.
o 8
1 ! i s
19 N ; '
0| R
21 - R
S R
22 | T P
3 | . .
_j vy S o A
24
%

0™

26

27

28
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P . A W

Q They kind of drift in and out the same way Shorty
diq?
, The ssme way.
And thelr pay was about the same as Shorty's pay?
Same arrangement.
Well, did they work in movies, too?
Yes, whenever they could.
All right, So they got kind of paid off in bit
parts, stunt parts in movies that you managed to get for
them, ig that right? ‘

A You could say that.

Q Well, I don't want to say it. I1I'm asking you to
gay it if it is true. If it 1s not true, dom't say it.

A Yes.

Q A1l right, ma'sm.

And they got paid room and board, and that was

about it, plus bit parts in the movies for the work they did?

A No, 1t cost a lot more than that.

Q Tell me what else.

A Clothing, boots, hats, jackets, spending money,

O P 0 = O >

| cigarettes,

Q All vight. But no regular salary, no regulay
wages, is that right?
A No.
Q And these weren't fancy dudey outfits, they
were work clepthes, 1f you got them clothes; is that right?
‘A’ They picked them out.
Q, Well, they picked them out to work in, generally,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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is that riaht? A
Depeﬁdi:ng on what they were going to do at the
t:lme they bought them,

Q Weli, Georgc; wasn 't in the business of providing
fancy outfite for his cowboys, was he?

& There was only one cowboy that wanted fancy
clothes.

Q Who was that?

A That wis Randy Starr,

THE COURT: Could we move #long to gomething other than
cowboys' vardrobes?

MR, DENNY: I expect we can, your Honoy.

Q Now, when ~» you say between 1956 and 1959 Shorty
always advised you when ha was lesving town?

A Yes.

Q Ma'am, every time he left town did he tell you he
vas going?

A If he wag staying at the rvanch at the time, he
wanted to go somewhere, he said, I'l1l be back in a week or
so or I'm going so and so place.

Q Well, Shorty often just picked up and left,
didn't he?

A HNo.

Q Well, there were plenty of times when he wasn't
ataying at the ranch, when he wag working there on a weekend,
coma up and woxk on a weekénd ur something like that, but
he wasn't staying there during this period of time, 1966 and
'69.
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: Y

1

A Well, £f I geen him before he was going to go,
f - he would tell fie. "Lf he was working somevhere else and left, |
_then, he didn't. .5

R AJ.;L r:l,ght. And 1f you didn't gee him before he
took ‘o, Call of & sudden you'd find that Shorty had gone and
you wouldn 't gee hiw for a period of time, is that right?

A Na, thgt; '# not right. If he were living at the
ranch «-

Q@  No, I'm not talking now about when he wes living
at the ranch.

Well, let's talk for a minute about when he was
living at the ranch.

That was not very regular that he was living at
the ranch full time during that period of time between '56
and '69, wes 1t?

A Sometimes 1t was very regular.

Q Well, there was a period of time before he got
warried to his first wife, is that right?

A Therp wag gometimes.

] All right. And even after he got married to hig
first wife, he lived just off the ranch property for a little
bit there, for about nine months or wo; is that right?

A C£E and on, ves.

Q Well, did he live thexe for m period of nine
months on =

A He 1ived with his wife there at that place, yes.

Q All right. Didn't tell you whether he was coming
or going there, during that period of time, did he?

CieloDrive.cCOMARCHIVES
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Yes, he did,
Where did he go?

He went on a vacation once with his wife Sandy.

- Allri.ghtrt .

Where else? " .=

Went home to his mother once.

- .Wﬂeﬁ was that?
I doni't know when it wds. Went to Boston.

Well, do you remember about when it was that he

went home to Boston?

A

Q
A

Q

Well, it was after he divorced Sandy.
All right. How long was he gone?

I don't know.

Well, wasn't he gone for a congiderable period

of time gometime between 1959 and 19657

A

Yes, on one or two occasions he was.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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la-1 1 Q Where?
. 2 A One time he was in Boston.
N 3 Q Where else? |
: 4 A I con't know, Vacation once.
i 5 Q Well, he wag gone for abouk a year, wasn't he?
6 a That was when He wie in Boston.
! Q No, another time.
8 A Wiell, back in them days I didn't pay that much

' attention. He was young,
10

Q And foot-loose?
H & Free.
12
Q And latex in his life, after he got divorced, he

13
- was just as foot~loose and free, waen't he?

14

. . % A Yes,
15

2 Q And you didn't pay that much attention to hise
! 1 comings and goinge after he got diveorced, 4id you?
o A Only when he made it a point to come up to the
° ::a.nchf
v g Q A1l right. Only when he made it a point,

20 077 ¢
S B And if he dldn't make it a point, he went in and
) : a2
‘ ouk Jtmt the samne as l:he other cowboys, right?

o 22 Lo A s .‘ m}en hg warn't working, he stayed at the ranch.
“ So if he aidn*t have a job or waen't goiny home, his home was
: "l ae “the rﬁ‘,‘f’-?&-:
® . Q ‘Weitl, now, how often was it -~ by the way, does it
: * ‘“r_efr'es'ii y:'::.ir: :recﬁ;llection if I tell you for about a year in
. i 1960 he was gone down to Texas; do you remember that?

28
MR, KAY: ‘That assunes facts not in evidence.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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MR. DEWNY: T think it hags been g0 testified by his first

. MR. KAY: Ib yta in Arizona,

T i THE COURT:' .Dé you know whether he was in Texas during

that period‘of time?
‘ IR Thé chjection is overruled.
IHE' WITNESSs I never heard he was going to Texas.

v
H]

Q BY MR. DENNY: Did you ever hear he was going to
Arizona?

A I don't recall right now.

Q Ever hear he was going to tlie salt mines in
valleijo?

A Yes.

Q When?

A Oh; it wae in tﬁe lagt couple of years, recent
data.

0 1969 sometime, &id you hear that?

A Yeasg.

Q Axound August Of 1969 heard he waas §oing o the
galt nine?

A No, not August.

Q July?

a June or July.

Q Now, you said that the longest period without

seeing him was six or geven monthe when he went homé between
this period in 1956 and 1969, Otherwise, you saw him almost

evary weekend; is that right?
A When hée was in the area or in the State of

CieloDrive.comARCHIVES
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Af;a%hf_ In faét, ; éon’t know where it was.

3 5.

A He'd come up on weekends. He wag in the vicinity.
Tt ; ﬁy n Well, you said this bar was quite 4 ways away.

a It was in the Loz Angelas area.

Q Well, he 4idn't come up on weekends, then, when he

Californla, I seen him regular. Weekends, if he was close
by. A month or two, if‘ha wae in the vicinity.
Q A month or two if he was in the vicinity.
Now, what do you mean by “the vicilnigy"?
A Well, he worked in a bayx and that was guite a ways

Y S0 you wouldn't see him for a couple of months at
a t&ma. ﬁhen,‘is that right?

was working at this bar, is that right?

A Yes, he did.

Q Well, than, you did see hin every waekend, is éhat
right?

A If he was in the viginity, I saw him every weekend.

Q wWell, what if he wasn't in the vicinity? How long |

would it be betwesn times that you saw him?

A Well, sge, I didn't put any time down. I can't
5RY .

1%, Well, it is kind of important.

You sald otherwize you waw him almost avery wesk-
end, and now ybu say you didn't see him almost every weekend if
he wasn't in the vicinity, so which is it, ma'am?

A When he was at the salt mines, that was & stretch.
Q All right. what other places?

A In Las Vegas, that was a stretch, a week or two or!

CieloDrive.cOmARCHIVES™
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L
guestion, . ¢

three, .
Time went so fast, it seemed like we sesn him all
the tinme.

Q Kind of peemed that way, but you have no real

regollection of how much time passed from one time you saw him |
f

{, until the next, when he wag out of town?
F

A 1 know vhen it was. It was within 2 few weeks,
in relation t5 edch othex.
o f\ﬂQ-’ * Do you have any recollection?
o MANZﬁLLA: The question has been asked and answered.

B : . THE:! cmm-; Sustained.

oy

Q‘ i BY MR, DENNY: Well, if I may rephrase the
Ma'am, within a fifteen-vear psriod, there were
times when Shorty wasn't around other than the time he went
home? There are times whan Shorty wasn't around, for threa,
four months at a timey is that right?

A Yes, within the fifteen-year pericd.

Q All right. And Shorty didn't ask you every time
during that pexiod of time, before he took off to go some
place and didn't show up for three or four gonths, did he?

MR. MANZELLA: Objection, the question was vague and
ambiguous.

THE WITNESS: There were times that he did.

THE COURT: You needn't -~ well, the answér may remain,

Q BY MR. DENNY: All right, there's timeas when he
did and times when he didn'k, is that right?

MR. MANZELLA: The question is vaguye and ambiguous.

THE COURT: Sustained.
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at the ranch in 1969, do you wecall?

6 BY MR. DENNY: Well, there's times when he did?
You anguered there's times --

ME. MANZEITA: The question is vagﬁe' and ambigudusé

MR, DENNY: Well, she angwered it. She understends it.

THE WITNESS: He never left the ranch without telling
me 1f he wag right there and I was there.

] BY MR. DENNY: Well, now, ma'am, that's what T
4m trylng to get to. There were times when he wasn't seen
at the ranch and he just took off and you didn't know where
he was at seyeral months at a time?

A Those were the times I said yes to.

Q AlL right. You wouldn’t hear from him, then,

Eor maybe three or four months?

MR, MANZELIA: The quegtion bas been agked and sngwered.

THE COURT: - Sugtained.

.. Can we move ony Mr., Demny.

.m{g DENNY: Try to do so, your Hopox.
| Q By the way, when was it that you gaw Bruce Davis

A Yes; I saw him'after the raid, before the raid.
Q Well, ‘a:;e you suze you saw him before the raid?
A Yea.!
.Q  Now, how long before the raid?
A ’I.‘héi:e‘ s a space there where I didn't see him
a few weeky. '
Q Tou just szaw him kind of off and on?
A Yes.

Q Sometimes he was tixere, sometimes he wagn't?

H
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g‘ .

During this period of a vouple of months before the raid of

* Augupt 16, 1969, is that right?

A Thexe wasn 't too much space because he s

. working on the dune buggies,

Q Well, would it be fair to say I saw him occaglonally
off and on?

A Yes.

R All right.

Now, Jusn Flynn is & fellow you identified here

from gome of these pictures.
Wag Juan Flynn a member of the Family?
Yes,
How about 1ittle iarry?
Yes.
Is that little Larry Joneg?
Yes.

- 0 O >

MR. DENNY: May I have just & moment, your Honor?
THE COURT: Yexs, you may,
2 BY MR. DENNY: Oh, about thig business of the

g r o, i
negatives, this is in June that Shorty got the negatives from

You, ‘June of 19697
A Jupe or July.
"q - Welrl -w and do you recall testifying it was in

. Yes, Around June,

A

Q 1t was around == -

‘A" " Axound June. -~
Q

A1l night. And you told Shoxrty you wented those

CieloDrive.coOmARCHIVES
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back In a hurry oxr he said he'd get them back to yeu, is that
it? ‘

A Well, 1 Emw it would take time to develop them.

Q Anyway, you had, at your house thete, in Chatsworth,

a kind of trailer fixed up, it was a Iittle houge in the back;
sort of; didn't you?

A - Yeg, I had & traveling trailer.

Q That was £ixed up a8 a dark room?

A We did make some pictures in there at one time.

Q All right. And there was an enlarger?

A No, thit belonged to Shorty. He didn't have
them there,

Q Shorty had the enlazger at your house? He hmd
them gtored at your houge?

A He bad a lot of gtuff there., I didn't ask what
it wesg.
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Q Well, you knew that he had an enlarger there;
you saw it?
A I knew he owned one, yes.
'@ AIl right. And it wes kind of bit?
A It wag a big piece of machinery.
Q All pight. But Shorty told you that he wanted

‘to enlarge ‘th‘;ae';j:i;ohh;gs somewhiere elgse, ix that right, -

3

A Yes.
Q. - == andnot do it there?
A Yéa. He was going to have it done.
Q ALl right. And was it you who said, "Be sure
o get .them back to me quick"?
Oz was it he who said, "Well, I'll get them back
to yout in a hurry"? |

A It was I.

Q All right. And you wanted those back, and you
made it very clesr o him you wanted them back in a hurryj
right?

A Yes, alr.

Q ALL right: June went by, and you didn't get them
back; July went by and you dida’t get them back; August ==
up to August 16th went by, and you didn't get them back.

Two, two and a half monthe, waybej is that right?

A 1 geen him in between, and I asked him for them,
and he said he hadn't finished them yet.

Q He hadn't finished them yet.

All right. BShorty was kind of casual, would you
pay, in that respect?

1
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|- eonclusion, and it's vegue and ambigums.

MR, MANZEIIA: Vague and ambiguous.
THE COURT! Sustained,
You may réphraae 1t
‘THE WITNESS: Well, he had other things to do.
THE GOURT: Well ==
MR, DENNY: ALl right. Shorty took his time about
meeting that kind of obligation?
“' MR. MANZELIA: Objection, your Honer. It calls for a

© .0 THE COURT; - Sustained,
' You may rephrase it.

‘].HE WI‘IIIESS: tn gome things,

THE, cwm‘. When the Court says, "Sustained,” don't
answer; . ‘. b,

THE WIINESS: Oh. AlL right. I’m sorxy.

THE COURT: That answer is stricken.

Q BY MR, DENNY: Well, would it be fair to say, on
soma things, Shorty took his time? Because he had other thingg
to do?

A 1f he thought things were wore impoxkant, he'd
do them first.

Q All zight. By the way, there were times, werén't
there, when Shorty wes hard up for money?

MR. MANZELIA: Objection, youx Homow. It calls for a
canclusion, and it's vague and anbiguous.

MR. DENNY: Wuell, let me rephrase it.

L There were times when Shorty came to you, told
you he was hard up for money, at times during this period of
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15 years that you knew him, between '56 and '69 == I guess
13 years, that ig?
A Yes.
Q Ig that right?
And in fact, there were times when Shm:t:y
gold you things in order to get money; is that right?
A Not especidlly, ’
Q Well, there was one time he gold you a camera
for $50, to get money, wasn't that right?
| Do you remember so testifying about that earller?
A 1 was trylnug to think what all it was,
Sometimes he did,
g Well, do you vemenber specifically a time when he

- when he sold yau o camera for $50 to get momey, because he
- wag hl:cd up? :

Iy Yaah, I remember now. He did.

G ATL pight. And during most of the time you knew
him, Shorty was telling you how hard up he wex for money,
wasn't he?

A Oh, yes.

Q Tiylng to bum a few bucks off of you or Geoige;
is that vight? | L

A That's right. .

Q And yot -= you wonld mdvance him money, never
expecting to get it paid back; is that right?

A Yeah, on many Occasions.

Q Make & loan, in quotes? Never expecting fo get ‘
it backj is that xight?
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A Yeuh.

Q ALl right. And part of that's because Shorty
told you he was having trouble finding work; isn't that right?

A Yes.

a) And to your knowledge, lmowing Shorty for 13
years, Shorty worked off again, on again, at various odd
jobs, horse wrangler, tree trimmer, bartender, =-

A Yes.

Q -- pornographic book salesman?

MR, MANZEITA: Objection, It assumes a fact not in
evidence.

THE COURT: Overruled. You may answer, 1f you know.
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g BY MR. DENNY: Do you know about his stint in

Hollywood at Jerry Binder‘'s booketore?

A ¥o.
2 All right. Or in Las Vegas, wherse he worked for

Jerry Binder in the Swinger's Boutigue?

A Wo, I only heéard the name of Jerry Binder.
Q ALl right. Now, about these guns.
Shorty hed this set of guns that he felt ware

- really something; ix that right?

A Yos.

1.fl Q And by golly, he told you they fit himp they were
‘personal to himy he felb naked without them; iz that right?

Q 'Wull, now, ma'tm, did Shorty go around with those

kY

guna ﬁhrgppad to his hips all the time?

. A Oftentimes.
: oot b ‘
% ' I mean, whenh he was there shoveling manure -~
(A ! Oh, mo,

Q w= in the barns?

A when he was dressed up, interviews or something,

‘he would have them on.

Q When he'd go out to intarview for & movie job?
A Or if someone would come to the ranch to see him.,
Q Gh, I see. But normally, every day he drassed

' just like the rest of the cowboys, and they didn't go around

with two guns slung on their hips, did they?
A No, not if there wasn't a plcture in progress.

Q All right. So it wasn't Bhorty's normal dresas, at
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A
I gr»fm,TQid you he was going to pawn them; is that right?
o

any rate, to have those guns on him?

A Not on him.

Q All zight. And in facgt, for a perlod of -~ oh,
slx weeks or go, you were in possession of those gunst isn't

that right?

A One time.

Q when was that?

y: That was when he went to Las Vegas.

Q Was that in 18697

A Yes.

Q And he had put those guns in your safekaeepings is
that right?

A Yes.
. Q And then when he came back from Las Vegas, he

' picked them up from you?

Yeu.

A ﬁo,"hé didnic tell me at the time.
". @  He told you a little bit later that he had pawned

37 S Ygsp

Q ~w and wanted some money to get tham out o6f
hock, =-

A Yas. ,

Q ~= 1is that right?

A Yes,

Q And asked you for twenty bucks to get them out of
hock?
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2a-3 1 a Yes,
. 2 @ Did he tell you that he wanted twenty bucks to jat

3 one of the guns out ¥f hock, or twenty bucks o get two guns
4 out of hock?

i 5 a He just sald “guns.”
This was after the August 16 raid; is that right?

T & Yes.
8 . Q All right. Now, ma'an, you talked about one

Qat‘rhi,éﬂar conversation hetween George Spahn and FPrank Retz, and
AL o yo;u# were present, and Squeaky, Lynn Froume was present; do you
e ‘yememher that? o ‘
12‘.':7. . LA N Eas"- N ,
B g . Anét at thia conversation, as you related it, there

m

14 was ?B':E,:me éisgusisj.on about the fact that the Manson people were

n

15

e

runn:.ng ove:: the zangh; scaring the horses and deprociating

' 1 the value of i-.ha ‘ranch, froa a standpoint of tourists being
o unhappy about it;
1 And that both George and Frank wanted o get the
¥ | Manson peoplé to stop their running all over the property like
» that, and get a watg¢hwmany is that vight?
2 a Yes.
2 _ 4] and George sald, "well, I have got & man for you,
a Shorty, and I'll put him in tounch with you,” something to that
* . effecty is that right?
% A Yes
¢ ® Q All ¥iybt, ma'am. And this was right out ~- out-
. # gide 1n the opern, this particulax conversation which occuxred;
28

is that right?
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A Yel.

Q And it ocourred when? Shortly after this August
16th raid? August 16th, 1969 zaia? ‘

A Yeas.

Q And this was just the Ffirst Of several such
conversations that you were personally a party to, or present
at, between George Spahn and Frank Retz, on that particular
subject; right?

A Yes.

Q And in fact, there were three or four such conversa-
tions, over a perldd of several days ~- Or a week Or nore --

¢

H .
goncerning Mr. Ratz' degire to get a watchman and George's
'interest in getting Shorty the job: isn't that right?

- |- .. ‘ y: ‘ YBde
15 L
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2b-1 1 Q And at some of these conversations -- well, strike
o 2 | that.
3 At all of these conversations, was Squeaky

4 | present?

B 5 MR. MANZELLA: Obijection. Assumes & fact not in

6 | evidence: That Mrs. Pearl was present, your Honor, at all of
7 | these gonversations,

8 THE COURT: Sustained.

9 Q BY MR, DENNY: Well, you've testified that there
10 | were three or four conversations at which you were present;

n | isn*t that right, ma'am?

* ' i

2 a That I was present?
1B g Yes,
, ¥ Ve A Yes.
. 5 i 'Q All right. There may have been more that you were

A

i+ 1716 | not present at, when George and Frank went down to lunch orx

7 | something <~ which they gometimes Aid; ig that xight?

8 .0 K yes.

O . 211 right. You don't know what thaey discussed down |
2| at Iuncfh - '

21 S A1 Ho.r:

2 Q -~ if you aidn't go with them?

% All right. But at lemszt these three or four, you

% | were present.

i

% Now, was Squeaky present on these three or four?

26

ek
>

It wasn't that many.
27

. ' Q Huh?

A Just maybe two, It wasn't that many.
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both of them?

A
Q

around the ranch that Shorty was in line for a job as Frank
Retz' night watchman?

A

Q
A
Q

ig that right? I mean, you said »—

A

and ~-
Q
. A
. '; Q
A
Q

Ry

Q

L B 1
S
‘1

A

A
Q

MR. MANZELLA:

your Honor.

v A

R

) ,'}b‘lo.?‘.-l‘\xe fy;vas;n‘,;t there.
IR I

. ,szyaf the other people talk about it?

All right. 8Say the two, was Bqueaky present at
No.

Now, ma'am, was it kind of common conversation

Yes. & couple of boys got wind of ik.
All right.
Right.

== ig that right?

And the cowboys talked zbout it in your presence;

A coupls of the cowboys, —-

I wonid say yes, Yes, Larry talked ahout it,
All right. Did Randy talk about it?
RandY&
and Bennie talked ahont 1it?
who?
Bennie,
' He waen't there, All right,
‘Mot that I recall.
' hll -i'iélit:.« But at Jeast it wag --
it wag ~-=
= comuon knowledge around the ranch, and ~-

Objection, calling for & conclusion,

CieloDrive.cOmARCHIVES



5136

-3 The witness testified as to who talked ahout it.
o 2 THE COURT: Sustained.
3 Q BY MR. DENNY: All right. So at leamt there was no
i 4 big secret about it?
. 5 MR, MANZELLA: Objection. Vague and agbiguoue; calling
’ 6 | for a conclusion.
7 THE COURT: Bustained.
B Q BY MR, DENNY: Well, you talked to people about it, |
9 | dldn't you? That Frank Rebtz -
10 A No, I didn't.
1 ) Q ~= was looking for Shorty?
12 You heard George Spahn talk to other people about
1B | 4e?
; 1 | A Yes, I heard George mention it,
.,l 8 Q To whom?
* 16 A To me.
1 Q To who else?
1 A Well, I didn‘'t hear him mention it to anybody else,
19 .Q Dawn Quant? |
20 ..-"A" It's possible.
2 "4 ) All right. He wasn't making & secrst of it?
K 2 a No. _
23; | .'f‘;’.: é“ 4 A,),l?;:ight,’ *'éhorty talked about it, didn't he?
' % T iAbd to other peopla?
: A A 1 don*t know.
® mo| Ty Shorty didn't make a secret of it; is that right?
% a We talked always privately. We didn't talk among
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2= 1 other people.
. 2 | Q well, but Shorty didn’t ask you to keep it mum -~
8 A Nao,
s 4 0 -~ pr keéep it guiet or snything like that?
+ 5 A No,
’ 6 Q He wag kind of interested in ity is that riéht?
7 A Yes.
8 ' Q 2ll right. 2and as far as yon were aware, did you

9 hear any of these peaple that you referred to as the Manikon

10 Family members talk about it?

1 A No.
12 (Pause in the proceedings while a discussion off
13 the regord ensued at the counsal table bekween the defendant

¥ 1 and Mr. Denny.)
A ‘ Q BY MR. DENNY: Now, mn am, you've gone through

: 6 these plctures at the reguest af My, Manzella, and identified |

o the people.

18 70 ia who?

® That's Patty,

20 Patty? Do you know her last name?

21
No.

22 And 77-B, that's who?

well, some of the girle, I didn‘t know thelr

L < T < B

23 - Ty

v “ #oles Jna;ties. They had nicknames, and they looked alike to me.

2¢ fol - T don't kngw her name.
SRR S IS i SRS

27
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Q 77~82 ,
A Well, I know they called him "Mike,;" but I don't
know him very well, I only saw him ornce.
o Miker
Mike. That's what they called him.
ALl wighe, 77-C7
That's Sadie.
That's Sadie, And 77~D?
That's Robert Beauspleil.
Now, at the time that you were asked to identify
him at the Grand Jury hearing in thils cise, you mistock him
for Paul Watking?
A Yeah. They looked & lot alike, when they're
welking around, They're both ghort.
Q Both short. Showing you this pleture, 77-M ~=
A That's Watking.
Q ~~ that's Paul Watkina?
And this ig Beaugolell?
A And this 1is Beausoleil.
Q And you say they look & lot alike, when they're
walking around?
A When they're dresged in their hats and shaggy
clothes.
Q Well, their faces lovk a lot allke?
A I didn’t gee them two that much.
“Q | Well, you saw them emough to recognize them,
dLdn 't you?
SREY T didn't pay much akttention to them.

& > H b H

T -
f -

4 b

R L o * —
§ 1, - ' b Pa

- .
B A . . ) ,T

-
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Q| You rﬂcognized their pictureg?

" & . ¥ zpcognized their pletures when I looked close
at the tw o-f them. I know them.

Q » When ynu Iooked cloge «-

A When I walked past them on the boardwalk, I'd
say, "Hello." That's all.

Q. All right, ma'am, And when you say they locked
alike in thelr sheggy clothes, what do you mean?

A Bob Beausolell alvays had a coonskin hat on.
Watking, he dredsed like some kind of a trapper,

Q Did he wear a coongkin hat, too?

A They often interchanged their hats and clothes.

2] Ag » martexy of faect, most of these people intexnw
changed thelr clothes, smong the Mangon Family wen members;
isn't that right?

A Yeah, they did.

Q They had a kind of a store of clothes, or 4 couple
of stdashes of clothes that they'd s1l just go to and tike
whatever they wented thet particular day; and one of them ==

A That's the way they did.

Q And one would wear it one day, and vne the next
day; is that cight?

A Yeah, they did.

Q So it would be pretty hard to tell ome from
gnother, by his clothes, at any given time; ig that right?

MR. MANZELIA: Objection. Calls for & conclusion and
speculation.

"THE GOURT: Sustained. |
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Q BY MR. DENNY: Pretty hard for you to tell one
frgm; another, simply by virme of the clothes; isn't that
c;oxrect? T . .

T

Ma MANZEI.IA Vague and ambiguous ds to time, your
Honcr B
B MR. DENNY: Any tiue.
| No, e wasn 't too hard for me,
Well, now, what wag 1t?
If 1T looked gt them.
If you looked at them?
1f T just went past and didn't Llook at them ==
I didn't care who they were,
Q Well, if == you mesn, it -- it took gsome
- eonseiois locks at them to discern who wes who, because
you couldn 't tell them gpart by their clothes; is that
right?
A If I looked dt them, I knew them.

Y

>0 P O O
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Q Well, now, you didn't know them by thair clothes,
is bthat xight?

THE COURT¢ %hat's asked and answered, Let's —-

¥R, DENNY: -Well, she hasn't answerad that, your Honox.

THE COURT: It's been answered. | ‘

Q BY MR. DBENY: Well, ma'am, how aid you distinguish

 between these Manson Family meabers, the men of the Manson -

Fanily who interchanged their clothes all the time?

A Thely walk, their stature. Thelr way of standing,
Theilr poisme.

Q Bob Bsausoleil, how did he walk?

hm. MANZELLAr Objection, your Honor, not relevant,

THE COURTs Sustained,

BY MR, DENNY: Bruce Davis; how did he walk?

A Blows

Q Slow, That's the way his regular walk was?

A That's his regulazr walk.

Q Anything more than that that you can say diz-
tinguishing?

A Mostly standing.
Q He was mostly standing. That's the way you saw
him?
How about other identifying characteristics about
énuce Davis that led you 0o be able t¢ recognize him apart from
his 'c:.i?i:hing?

A He wasg alwaye just standing around,

AREER

- A .Nonchalant., .

L
"

ST CieloDrive.comARCHIVES




32

-

L

1 .

1l

1z |

13

14

5

1o

17

I8

19

20

21

23

24

25

26

27

5142

| right?

boardwalk, moving a little bit.

- swing your arms, just like that,

ot

.t. — ]

“Q . Okay.. s that -- that's your impresalon of Bruce

~t o7

Davia, and that's what you would identify him by: is that

A That where I mostly saw him, standing on the

Q Slow?
A Slow.
Q Okay.

How about Charlie Manson?

A He had a swing to his walk, a carefree walk.

Q Now, what kind of swing to his walk?

A Carefree swing. ‘
Q wWell, was it with his arms, his legs, his head; what

kind of swing?
A Oh, whaen you walk, you swing your shoulders and

Q And walk like this?

A Kot much ambition, just swing.
Q About what I am doing now (indicating)?
A Yes.

Q All pight.
THE COURT; The record may show thak Mz, Demny is walking
up and down in front of the jury box swinging his arms,
Q BY MR. DENNY: His head a little bit forwara?
THE COURT: 2And walking slowly.
THE WITNEES: Carefree attitude.
Q BY MR, DENNY: Well, ma‘asm, with hisg head kind of

Al

bent . forward?
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23" 7

A Yes. He walked that way. Yes, he didn't have a
gtraight poise. He had n slump.

Q All right.

THE COURTs Ladies and gentlemen, we're going to recess
now. You've been sitting an houx.

During the recess you are obliged not to converse
amongst yourselvea, nor with anyone else, nor permit anyone to
converse with you on any subject connected with this natter,
nor are you to form or express any opinion on the mattern
until it is finally submitted to you.

You may step down.

THE WITNESS: Okay,

{Morning recess.)
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THE COURT: The defendant is present with his counsel.

All the jurors are present.
o State your name again for the record.

Vi THE WITSESS: Ruby Pearl.

MR. JENNY* May we proceed, your Honor?

“'THE cwm jr'ei;, you may.
BY MR. DENNY T

c a7 Mra.iyearl, wag there anything else distinctive

abmt: Mr, }B.nsmn B ‘walk or appesrance or demeanox that yom
muld find 86 dist‘!.nct:ive or s0 pignificant that you would
uge it in recogalzing him?

4 Yeg.

Q What was that?

A His hdair.

Q Ahhh/! And vhat about his haivy

A At the time they were on the ranch, they had all

bushy hair, long.

Q All of them?

A Long., Some more bushy than others.

Q Well, now, let's just kind of look at that.
Did they wear shoulder length hair?

A Some of them.

Q And the "they" we arve talking about are the men
of the Mangon Family, =-

A The men, the Manson men.

Q -= ig that right? All xight.

This includes Juan Flynn?
A Yes.
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O > 0 3 O > & » O

¥

O > O b O > O > O »

hair?

H > L =

Family .

B

Bill Vance?
Tes.

Danny Bebarla?
Yes,

Larxy Craven?
Yes,

Little Larry?
He dfdn't -~

. Lan& Jones?
B Lai;:y Jdcmes.

" Vewn | Plumiley?
Yes.

Vas Vern Plumley @ member of the Family?
For a while there.

All right. Paul Watking?

Yes.,

Did you ever see Brooks Pogten around there?
Yes.

Wag he the same way? That la, as far as his

He had & certain way with his hair.

ALl yight. BRBobby Beaugoleil?

Yesn.

Can, you think of any othexr male members of the

Steve,
Ch, Steve Grogan?
Yes. ‘
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Q Clem?

A Clewm.

Q They w1l wove their hal about the same, would
you say?

A No, not about the ssme. Each one had thelr own
characteristic hair~do.

Q Well, let's talk abeut that, then. What was
Mr, Manson 5 characteristi{c hair-do a‘bmﬁ: the end of August,
19697 ,

L
o

; Neck length, and curly, dnd f£loppy.
‘ How about a beard, a mustache?
- 1 never mtieed a beard on Charlie.
' Weil, I want to direct your atteption specifically
to the Iast !:m meka of Augusgt of 1969.
DL Charles Manson at that time have any kind

of hair groﬂttg, to youx recollectlon?

A Oh, he had & fuzzy face a lot of times, I
don 't know 1f it wes Intentionally or accidentsl.

© - Did he ever have a beard?

MR. MANZELIA: Vague and ambiguotis.  He has answered
the question,

Q ~ BY MR, DENNY: Other than & fuzzy growth, did
he have what would be comonly be xeferred to as a beard?

A & ghort one, perhaps. o

o O »-

7,

Q Not & long one?

A Not a long one.

] Shosoing‘ you thig plcture, which has heretofore
been markeds I belleve, People's 63, of Shorty, he appears
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1 to have some soxt of --
. 2 A That's what I call fuzzy.

8 Q == a hair growth. ALl right.

. 4 Now, 1f Mr. Manson had anytling on hig face, it

. 5 wouldn 't have been any longer than that; is that right?

* 6 A Not necessarily. From tige to time, he had more
7 fuzz than others. |
8 @  Well, ma'am, I'm not talking about from time to

9 time. I'm talking about a specific period of tlme ~~ namely,
0 between August 16 and August 3lat,; 1969.

1 A He had a little growth there, on hig chin

12 (indicating}.

1 &,' ;Q‘- Manson bhad & little growth on his chin?

_ A g . A Yes.
.: : . - e Well, yau are ’pointing as 1f 1t weye like a
A *gdéte’é, now. Was It a godtee?
o ..A  1fyou went to call it a goatee. It was on the
® ehin. ° B

19

o ,Q , Ail xight. But nothing on the gides (Indicating);

2 is that wight?

2 A Straggly.

Q A Tittle _st’_taggly on the sides, about Iike this
picture hag shown?

» 8 A At times. I can't say at ome ertain time. It

2 . ‘

%a fls ' grows (indicating).

26
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Q Yes, it does, ma‘am,.
How about this time when you say you saw him

rushing out ofthis car towards Shorty?

A Well, I wasn't plose up %o him 1ike~you and I are
now,
That's right.
Overnight, they grow.
Well ~-
They don‘t -~ if they don‘t never shave.
wWhat did his beard look like, then?
Scraggly.
You recogniged the fact thak he¢ had a beard?

¥ O > O B 0 O

No, I didn't. I just noticed his Face was
shaggy.
@ You recognized his face was shaggy in the moon-
light?
Yes.
How far awey were you, at the closest?
Well, I was fifteen feek,
Fifteen?
Or =mo.
_Fifteen?
'.ifgbn?k know,
_'ABSﬁt this cloge?
B '_xénh. Not too far sway.

PP M O ¥ Oy O B

THE COURT: Indicating about ten or twglva feet.
THE WITNESSs Yeah, could have been that,

I didn't meagure. I don't know how to measure
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d4a-2 1 | that kind of gistance.
. z | S Q BY MR. DENNY: a1l right. »Anything else about
3 | Mr. Manson, other than the fact that he walked with kind of a
s 4 | swing of his arms (indicating), and his forehead forward, and
% 5 | he had a ghaggy head of haiz, about shoulder length, that kind
6 | of curled out; and he had a goatee heard.
7 Anything slse about him -- significant, as far as
8 your recogniging him?
? | A No.,
10 Q How about Bruce Davis? what was his hair like
1 | petween August 16 and August 31, 19697
A It was shoylder length, almost, and curly.

. Q Shoulder length and curly.
’ 14

o s

v 16

bid he have a beaxrd?
Ko beard.

No beaxd?

That I recall.

All right, Now =-

17

18

PO O» O M

® Just the same growth on his facer never clean-

? 1 shaven. They wers fiaver clean shaven,
2 Q Just & kind of a stubble, you might say? One- or
“22 | :tfv(o— or thgaq—-day stubble?
‘23‘ " * A - Well, a week or so stubble.
; ':—; ‘ 3?4 | g All righ't:. And on thie particular night, when you
; . ® . sy you saw him gﬂ: out of this car with Charlie Manson and
i j '- ‘,%=: the o&h&r pmalh, did you see this stubble on his face?
. “ : ' J: didn't notice or -~ I didn‘t search for stubble.
® .’I j’uit: saw t:hem as they werté occasionally.

o
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Q aAll right, 8o then, you dldn't use that as a -~

A I didn't use that as an identification. Thelr
whole appearance was an appearance.

Q Their whole appearance was an appearance.

and when you say “their whole appearance," what 4o

you mean?

A I dian't pick out hiz necktie or his sghixrt, his
goat or hat or anything -~ which he never wore anyway. Some

never wore hatg. Home wore caps.

Q Who wore caps?

A Beausgoleil wore & cap all the time,

Q a1l right. Who else?

A well, that's 2ll I have in my mesory now, that he

 always wores 2 cap.

Q all right. So that the «~-

A And szome 0f the -~

Q The rest of the Manson men?

A well, I knew them by the way they always dressed.
Q Wwell, they always dressed in each other's clothesy

“isn't that right?

A In the same manner. But if he had a —~ they had a
particular habit, they would -~ if one of them wore a hag,
the other one didn't.

Q well, ma'‘am, you sald that Beausoleil was the only

one who wore & hat.

A He's one that wore a hat.
Q Anyone élse?
Lo As. I don't place any others wadring hats.

3
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without his hat, probably.

Q

[« I <2 A I T« =

shadow wearing a hat?

A

searched, to see if he was coming out next.

oI A = - S =

A

searching for him.

Bill Vance wbre a hat. He ~~ he wouldn't be Eeen

vwhat kind of hat gid Bill Vance have?
He had a cowboy hat.

A cowboy hat?

A atraw hat.

He always wore thaf ardund?

Most always.

By golly. Any =~ “most always“?

Yes; most always.

Daytinme or nighttime?

Yeg, right.

and this ghadow you saw in the car, was that

I saw what looked t0 be a hat. That's why I

He never did come out.

He nhever gdid come out?

No.

That shadow stayed in the car?
Yeas.

and that shadow had a hat on?

I tried to think if it was Bill vance. I was

wall, ma'am, I appreciate —-

That came &© my mind.

i appreciate that that came to your mind.

But did that shadow have a hat? Could you tell?
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SR
_ r v lj VL A AR 3 - hppurud to be B411 Vancep and that 8ill Vance
. SRE partz:a;tt 1n my ﬁiﬁd i a hat,
®1°.% @ . v T.appreciate thut, But despite what the poxtrait
: “ was in yaﬁr mind, gld that shadow bhere in the -~ in that
& 5. oaz, that' you've basn talking about, did that have a hat?
t 5| A I tried to sesrch to ses what it was, and I
5 fol T | coulan't swks it ouk.
8
9
10
1n o
2
13 '
e 1
.5 15
17
18
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20
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: 26
; 27
. 28
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Q You couldn't meke it ocut whether it had a hat of
no, is that right?

A It gave me that imp:‘:essioﬁ. But then I searched
again, and back and forth, and I copldn't make out what 4t wag,

Q But you smort of put it together in your mind that
1t wag Bill Vance, anyway?

A That's the first thing that came to me: “Is that
Bi11 Vance?"

0 That's what stayed with you, is that yight?

A Yes.

Q You questioned Lt and kind of convinced yourself

A But maybe it wasn 't.
Q But maybe 1t was't.
But you testified before the Grand Jury that it
wag. | ’
A No, I didn't.
. MR, MANZELIA: Objection, it's not relevant.
*m “mim:vi‘t'iafa;s far as a4 congistent statement.
MR. MANZELIA: There's nothing incousistent in her
téléiﬁmy 50 f_ax;,‘ ;aaur Henox,,
: m-amﬁ:g All right, the sngwer may rvemain in the
record. The objection is overruled,
Q BY MR. IENNY: Do you recall testifying before |
the Grend Jury om about Decembex 15th, 19707
A Yes,
Q All w»ight. Cdlling your attention to page 839
of the Grand Jury transcript, starting at line 15:
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f ' .- -
Lol -
' -

" What: did you notice happen?
} YA Just as T was going cut the driveway, a
;:&r"spéd in ashead of me, almost asqueezed me ouf and
parked regl quick and about four or £ive men got out
of i, |
o) Who got out of the cax?
"A  Well, it was the men that Iived with the
Family.
"It was Steve, we called him Steve.
s Clem Tufts? ’
"A  Glem Tufts.
" "And Bruce Davis and Charlie.
"g  Charlie Mangon?
"A Yes.
"And Bill Vance,
"  Now, o you recall whether or not Tex
‘Watson wes thexe?
"A  Yes, he was there, too,
"2  Now, you mentioned the name Bill Vance.
"~ YArve you cerxtaln asg to whethexr or not
Bill Vance was there?
"A  Well, it kind of looked like it was. I
didn't gee hig face."
Do you remember so testifying?
A Yeah.
2 So we go back to that particular night that you
say was spometime in August, after the August 16th raid,
and 'ypug gtate of mind there wds you wef.e kind of expecting

4 3
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4
e

it to be Bill Vance, sp you thought it was Bill Vancej iz
that right?

A That's whal came into my mind.

g A11 right. And then, by the time you tegtified
before the Grand Jury, you were o= had talked yourself into
it that 1t was BLll Vange, i that right?

A No. 1 just wondered if it wag.

Q But you told the Grand Jury that it was Bill
Vence.
| A No, I menticned his name.

MR. MANZELLA; 'Objectim, it 1s a mischaractervization
of her teatimony before the Grand Jury. The testimony speaks
for itgelf. The teatimony has just been read,

THE GOURT: Sustained. The testimony does speak for
itaelf.

Q BY MR. DENNY: AIL wight. I'm going to your
state of mind, though, now.

| MR. MANZELLA: Objection. Ask that Mr. Demy'’s comment
‘be stricken.

MR, DENNY: May I ask the question, youxr Honox?

-

. MR.MANZELZA:  Yes, I would sppreciate that.
«.ov - THE COURT:  Yes, you may.

Q ' BY ME. DENNY: As to your state of mind, ma'sm,
when you testified before the Grand Jury, now over &4 year

- ®fter this Incident happened, £s it 4 fact that by that time

- you had convinced yourself that BL11 Vance was there?
27 | .o , ;

R

C, =MR;.;WZEDM: he question hag been asked and
Tﬂnm;ed,

IR
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THE COURT: Sustained.

R BY MR, DENNY: All right.

By the way, aside from the hat that Bill Vance
always wore, what did he wilk 1ike? What were his dis-
tinguishing characterigtics? |

A He wag tall dnd glim and walked with a fagt
dquick step.

Q How tall, ma 'sm?

A Six foot something.

Q Well, that could be up to six foot eleven or
gix foot one. Makes & differsnce. Do you recall about how
tall?

A Well, I never gave it that much thought.

Q  Well, did he appear to be a short six foot ox
& tall six footexr?

A tall. With the hat on, he was taller yet.
Wore boots?

Yes,

Almogt alwaya?

Yeg.

That made hin taller yet?

Yes.,

Cowbay boots with high heela?

Valking heels.

Ox jusk working heels?

A Tittle higher than thoge.
(- ALL zight. |
1 “Lbooking at my heel, which iz a standard size heell

£ PO p O O PO PO b

CieloDrive.cOmMARCHIVES




5a flg. !

11

13

> 14

v 16

17

18
1B

0

21

22

23

24

25

26

Pow

27

5157

2,

g
o

AT Yes.
'iQ ' ¥ Now, he walked & quick walk.
Was there anything else that distinguished hisg
walk othex than he walked with & quick welk?
MR, MANZELIA:; dObjectien, it is uot relevant.
THE CGURT: Sustained.
MR, DERNY: Your Honor, I submibt it is very velevant
to her identification of thewe people. _
THE COURT: She's alreedy answered the question as
0 we=
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. or wnique or distinct?

' Cﬁ pig hﬁ dﬁ anything with his smns unigue?
) WZEMA: Objection, not relevant.
im, JDENNY; Your Honor, it is all relevant.
ms: COIJR'I‘. Overyuled, You may dnswer.

+ ¥
! i
A

-

Bon t Arguey gentlemen,

THE WITNESS: His amms were like anyone else’s,
naturally a quick welk.

Q A quick waik, like I am doihg now (indicating)?
' MR. MANZELIA: Objectlon, the question hug been asked
and answered.

THE COURT:; The record will show that Mr, Denny i
wilking up and down in front of the jury box swinging his
armg.

Q  BY MR. DENNY:; That appeared to be it?

A Appeaxed to be it,

Q Was theyxe anything Jdifferent, anything umisual

MR. MANZELLA: Objection, Vance's walk is not
relevant,

THE COURY: Sustained.

MR. DENNY: I'm soxry.

THE COURT: It hag been asked and answered.

Let's proceed,

@  BY MR. DENNY: Well, anything about the way he
held his head?

MR, MANZELIA: Objection, the way Vance held his head
ig not relavant.

THE COURT: Overxuled. You may answer.
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o Did he walk different than Y walked just now?

‘a;i& angﬁé#éd;
L .m_nOIJRT: Sugtained.

" please, for &n offer of proof]

THE WITHESS: Well, it isn’t the head so much, the
boots give & person & different walk.
Q Well, that's what I was Lrying to get at, ma'am.
A And the whole body has a different polsge in a
pailn of boots then £lat shoes,
. @  All pight, That's why I dsked the question.

A Yes, ves.
L All right. Now, how was it different?
-': B ;m;-ﬁ;ﬁiZEiJA: Cbjection, it is not relevant, Asked

L MR, -m& Your Honor, mey I approach the bench,
THE COURI: No, you may not.

Let's proceed, |
Q BY MR. DENNY:; You saw this man that you described
gg Bill Vance get out with the others and welk toward Shorty,
Mdn't you?

ME. MANZELIA; Objection, she didn't deseribe him as
Bill Vance, your Honor. It agsumes facts not in evidence,

THE, COURT: Well -

Q BY MR. DENNY: You sew this?

THE GOURT: 1'LL overrule the objeetion. You may
&nsver that.

Did you gee the man geb ont?

THE WIINESS: YWot that 1 identified was actuslly BL1l |

Vance, Cne that éppeared the height of Bill Vance and the
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| genexal chardcter of BIll Vance, but I dldn't say it wes Bill
! may, 'naTam. v i

o Grpgan:.ggt out.of the caxr end mwve over Lowaxd Shorty; is

Vance.
Q. BY MR. DENNY: Well, vow, let me go back, 1f I .

t
S

Your testimony in this particular proceeding

R

L

U gwig yoir saw Charlie Manson, Bruce Davig, Tex Watson and Clem |

£

that righ:t?
A Yes.
Q &nd, Indeed;, you merked the picture for us here,
People's 80-1,
May I approach the wliiness, your Honox?
THE COURTI: Yex, you may.
e BY MR. DENKY: Showing move merka which gppesx
to be red verces surrounded by black zeroes, is that right?
A Yes. |
2  Those, &s you made the marks, represented the
four people: Manson, Davis, and Grogen and Watson, ag they,
yoAl 3y, converging on Shortys is that right? |
A Yeg.
Q All right.
The £Lfth man dide't get out of the caxr, ripght?
A {N¢ responge.)
Let me withdraw the question,
You said there was just a shadow in the car
that stayed in the cax, 1s that right?
A Yes, I kept waiting for someone else to come puff,
but he didn't. |
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0

4
‘

L ¥
, 7
.

Q But he didn’t come out?

A No.

THE G@R’l‘: What was your answer?

THE WITNESS: Wo.

MK, DEMNY: May Y approach the bench & moment, your

1 4
! d

“mHE CovET:- Yeis, you may.
MR. ;ﬁgt*;%m: 1'd ask the Court to take judfeial notice
‘of the fact that the photograph marked inm this case &g 80-C
was marked. in'the cdse of Pecple vs. Grogan under the same
cépe numbezr, s Exhibit 31-C.
THE COURT: All »ight, =o ordered,
Do you want it marked by reference in this case?
MR. DENNY: Your Homor, it is, on the same photograph.
80-C iIn évidence in this cage {s the ssme document that wamg--
THE COURT: Yes, thé Court realizes that.
MR. DENNY: 31~G, it doesn't have to be by refevence.
The stamp iz on the back showing that it 18 the sama exhibic.
THE COURT: Bub it 18 in the wecord in the Grogan case,
right? .
MR. MANZELIA; Yes, your Hopor. It ig in evidence
in the Grogsn caze. ' ' ‘
THE COURT: Yes.
MR, DENNY: And it {g in eyidence in this case:. I
have it in my hand here.
MR, MANZELIA: Yes.
THE COURT: You have in your hand 80-C, d¢ you not?
MR. DENNY: That®s right. All of those photographs,

E 24
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, then, the one that was maxked 31 in the Grogan case iz also
'|' + referved to as 80~C hera?

, ,:ls TﬁE CCIIBT;« Sn wa hava two 80-C exhibits, is that what

r

questions. 1'm sorry, go ahead,

B0~A through »-
MR, MANZELLA: oH.
MR. DENNY: ~H were recelved Into evidence, along with
the new picture, 80~I, which is essentially .the. game &s 80-C.
THE COURT: Well, L gee your point. 30~ -~ gll xight,

MR, IENNY Ehat g right,

ym;l mean?
W ’MR. mmmm No, your Honox.
MR. DEMI’K, No, your Homor, it is the same exhibit.

" n the lover right-hand corer, there's the
clexk's designation 31<C In the Gxogan cage.

| In the upper widdle, m the same plcture, on

the back, is ocur ¢lexk's designation of B80-C.

THE COURT: Coxrect.

In your hand niow you haye =~

MR. DENNY: 8O-, _

THE COURT: A1l right. ALl pight, that clariffes it.

MR. DENNY: I understand from the clerk thit they have
not been aduitted.

THE COURT: I misvead my notes, that'gs why the long

-

MR. DENNY: I would move that the geries 80~A through
=% be receilved into evidence at thia time, your Honoz.

MR, MANZEILIA: People would nffer them.

THE GOURT: I they haven't been -~ 1f they haven't
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" been -Z‘eée'ived,‘?-they‘i‘re recelived inte evidence.
T MB, mmx; All right.

Q

hap a ‘designation both 80-C in our cass and 31-C -~ I'm
sorxy, in the Grogen case, end you testified in the Grogan
cage on Tuesday, August 3rd, 1971; is that correct?

A

‘Now, ma'am, T will show you this picture that

Yox.
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Q All right. Do you remember being == do you
' xemgﬁb%gibeiég‘épkéd to do the following things, and so doing
theméﬂ | | -
'lf\}f g woula you Pleass now use the pen and

: Liqa B

few s

rgut.sﬁnz at the approximate location where ha would
"héﬁé app?éfed in this picture?”

A Yas,
Q Well, let me go back to Page 3270, starting at

'Q Now, I'm going to ask you now to
use the same pen and indicate where Shorty
ended up, when he was approached by the
defendant ~-=% My, Grogan =-- "by Tex watson,
by Bruce Davisg, by Charles Manson, and a tall
men whom you believed to be Bill Vance,”

Iz that gorrect?
Yes.
DO you Yemember so testifying?

Yes, I reneiber.

o ¥ QR b

"Q wWould you pleaze now uge the pen and
put 88-2 at the approximate location where he would
have appeared in this piciure?

YA Yes,

"Q All right. Approximately how =
You've made n designation, ‘E8-2' on 31-C for
identification. Approximately how far was
shoxrty from the boardwalk?

“A I would say about ten feet,

CieloDrive.COMARCHIVES
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"G All right., where was his back
facing?
"A  Toward the building.

“Q@  All right. Toward the bulldings that

‘-a;a"inJébé;heéﬁpr portion of 31-C; is that correct?

i - Yas.

o3

AURTIN S
, ?*1f "Q', HNow, would you please indicate by

-

five x‘g -= or four X's, if you will - the

w%;a"ix H
L)

approximate positions that Mr, Grogan, Mr. Manson,
My. Davis, Mr. wateon and Mr. Vance assumed?

"A Yes.

"Q Can you see those?”
A I gee them.
Q That's in the testimony.

"Q Would you please -~ would you gomplete
the X's, pleaxe?

"A Yas.

“MR, KATZ: ALl right, your Honor, May the
récord reflect at this time that the witness, in
compliance with my requeat, has made a designation
of ink on 31~¢, 'S88=2' indicating the place where
Shorty was obsgerved, at which time the five named
individuals ware approsching Mr. Shea. Aand she
has further placed X's, and there are five X's
indicating the approximate places where these
persons were in relation to Shorty, at point
S&=2, on Exhibit 31-C.

“THE COURT: That is correct."
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6-3 1 .A Do you remember that portion of your testimony?
. 2 A Yeah.
3 Q and do you remember making those --
: 4 A I nade the X'p =~
R 5.1 " Q -= those five marks, those five X's?
J y R A I only see four.
',; o . . R Let me pa%nt them out to you. (Indicating) One,

I 5| ews, three,. four, five.
R , A - . Yeah. That®s right next to tha "&" there, Thera's |
1 | some ‘mi’rﬁag Etiie;ﬁa-..
o, Coyn «A;l;li.;;ght.. There are five marks.
2ot '(Pause in the proceedings while Mr. Denny exhibited|
13  the photograph to the .members Of the jury.)
.'!. v Q BY MR. DENNY: And now, ma'am, yesterday, you said
Mr. Vance was -- ox, that shadow with a hat on was sitting in
: 16 the car, and only four came out, and only four aoved toward
o him, four X's; is that right?
B A Well, when I first testified, I said four or five.

1 0 Well, when you -~
2

1

A Anud I had to ~- I had to think back, to mee if

2 . there were =~ how many. I didn't count them at the time.

6a fol . Fouy Oy flve men came outy

23
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T

10 i-’_"

Q You didn't count them at the time?

A At the time right there, I didn't couitt them., I
just saw them. '

Q Byerything happened in & hurry, didn't it?

A It pure gid.

scraable, ==

" & ¢ It'was the only ones there, were there.
N Q . Théf;keée?ruahing pver towards Shorty, though,

2 ' There was only one direction they went.
_ 'Q’,-TYﬂgli;“ﬁhuk direction was over towards Shornty,
wasn't it?

A Yeah.

Q Thay were moving fakt, weren't they?

A Not on & run. Just a walk.

Q Well, you wers == they were toving faster than you

noxwally saw them move?

moved?

picture, as far as --

Q And everything was kind of a jumnble and a

A It wasn't no scramble.
Q -~ isn't that right?

A Yes, A little faster than they ordinarily moved.
Q well, they rushed over?

A To them, that was rushing.

Q Moving just & little faster than they ordinarily
A Yesn,

Q A1l right, But you only put four marks on the

CieloDrive.cOmMARCHIVES '
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Yep.
Q =~ four people going over there?
A I could have put five, I could have put four or

five,
But those are the ones I remember.

{Paure in the proceedings while Mr. Deénny

'exbibited the photograph ko the members of the jury.)

Q BY MR, DENNY: Because now, you remember that

shadow sitting in the cax, throughout thie particular incident:

i¢ that right?

A {No response,)
Q Is that ;ra.ght?
] J ) B
A I r’emember t:he men that I named.

Q Ma'am. is it zight that now you remenbezr that

that; sha,c’&ow was sitting in the car?

A I saw & shadow in the car. Not sitting in the car.
Q' i Wa.s 1t standing in the car?
A Not it was a shadow, A shadow iz a fleck of
light and a fleck of darkness,

Q Well, was there anybpdy there?

A Bo, not that I know of. It could have besn nobody:
it was just a shadow.

Q It could have bheen nobody with a hat on?

A It looked -~ the outline in my aind, I wondered

if thak was a hat, and I kept looking back and forth, to see

Al

- whether anyone more wag coming ouk,

Q But na one délse more canme out?

A Not that I vecall, before I got out of thera,
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- registered who they were, I didn't count them.
. who came out, Did you count them -

_ones I rememberad.

,.fhlm in youx mind op that particular night?

f once, yoa knaw who you've seen.

Q S0 there were only four people that came dut?

A At the time, I aidn't count them. I just
¥ well, in the Grogan case, you said there were five
A Four or five men came gut, and then I named the

Q How did you remenbex?
MR. MANZELLA: The guestion has been asked and answered.
THE COURT: Overruled.
THE WITNESS: How did I remember?
: ;Q PY MR. DENNY: VYes, ma'am,
"'A I looked back in my mind, and I ¢ould see them yet.

Q All right. Describe Brude Davis, then, as you see

i /" A+ " He wag a Little heavier set than Manson, He was
easy to sgob. »Long black halr, kind of curly,
0 Be was different than the others, You see him

Q A little heavier than Manson, «=-

A They were N0 strangers to ne,

Q -~ lony black hair?

That's the game as Manson, wasn't it?

A No. Manson's haly i=sn‘t coal black.

Q Well -

A And it's curlier., It's shorter curlies than
Bruce Davig's.

Q could you distinguish the --
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Q == the
A I just
 looked like,

then.

he wialked,

THE COURT:
 THE WITNESS:
‘l“,q BY Mi.
- Sy

astare at & pergon.

A I 4idn't go through all that in my ming --

k¢! All right.

A Just as I always sean him, walking down the
boardwalk, walking in a Hurry.

Q Well, he didn't walk in 2 hurry, then? He walked
with kind of a alow (indicating)?

A Well, he always had a slumpy ~- he bent over when
He didn't walk stralght like ==
who are you talking about?

You could tell him at a glance.

color of the hair --
looked at them, and I just know what they

Well, how a2bout Mangon? Describe him,

Walking.

I an talking about Charlie now.

DENNY: All right,
You don't have to
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Q
him walk?

A
Q

A

all over.

Q
A
Q
| A
Q

A
Q
A
Q
$

%

A
Q
A
Q

’.é,}' A

Q
A

' you noticed that night.

. were the Manson hoys?

‘before you do that.

1

“'ﬁali, how tall?

 wear the hoots.

Charlie was walking faster than you normally saw

A little faster, yes.
All right. wWell, describe what else about Charlie

I 3didan't stare at them oOne at & time, I =maw them

You just locked at them as a group?
Right.

aAnd just --

Bach one came on ouk,

and you jumped to the conclusion that those

I knew who they were.

You jumped to that conclusions rxight?

I didn't jump at no gonclysion.

a1l right, Describe Tex Watson to me that night.

Well, let me go back a ainute. Just a second,

How did Tex Wateon walk normally?
Like hé always walked. Tall, straight.
How E;ilfi

.p?g:as tall as Bill Vance.

6h;‘héfs up to aix fest. Six feet. But he didn't

Hemvyset, thin?
Medium.
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PRI
-

P 0 O O ¥ B PO L

How much would he welgh?

Mediun.

wWell, hciw much would you venture to say he weighed?
Well, he wasn't real fat at that time.

156, 1702

He could have been 150, 160.

150, 1607

I don*t Kknow.

All righk.
On the medium type.

Rind of slim for a six-footer?
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5 4 @ vAnd how did he have hia baix?

A=
*

@ ALl xipghr.
A He weamn't fat or snything.
" Now, I'm talling about thig pexiod ==
" CA. . iYéth, T know.
Q@ -~ August 16 and August 3L, 1969.
A L His bﬂ?.ir was all gtrangly over his head. He
nevey sombed 1t.

Q Uell, wag it about the pame ag Manson 's?

A Yeg, but le was taller.

Q Rut his hair I'm talking sbout =~ wes his halr == |
A He had straighter hair.

Q Hung down te his sghoulders?

A Hung all over.

Q Down below his shoulders?

A No, not below.

Q Just flying ot in #11 divections?

A Jugt flying out,

Q Did he hold his head in any particular way?

A No. He walked straighter. He welked stralght.

That was his natural welk., His walk wes & good poise.

R And just kind of walked out, kind of naturally?

A Like he was going somewhere.

Q This was his normel walk, natural, though?

A That was his normal walk. He walked & 1ittle
quicker than some of the othars.

Q Well, that particular night they walked about
the same speed, that particular night you were talking sbout;
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L

i3 that right?
o A Y&“
: ; Q And his speed wap a little faster than normal,

A A little faster, yes.

“ *
L

S - Y Hwéﬁbéu_f; 'Steve Grogan, between August 16, 1969,

and August 3L, 1969, what did Steve Grogan's hair-do look
Idke? ' ot
A, Tiyas.thin and strangly. Thinner than the others,

‘Not bushy,

Q Thin haiz?

A Thin hair,

Q 1'mmot sure quite what you mean as distinguished
from fat hair, but «= how do you medn thiy hain?

A It didn't heve much baiy. He was kind of plain
around the face.

Q What colox hair?

A Oh, sandy color, light. Very light,

Q Light.

But you didn't pay any atiention to that on
this particular night that you weve talking about, but his
color of hig hair?

A Ko, 1 didn't eyen think gbout it.
Q A1l right.

Wag his hair kind of ghoulder length, tou?

A 1t was behind his edws. It showed behind hia
edxs.
R Stuck out & little behind hig eara?
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A Yes.

Q How about down below hig collay?

A It alvays gtuck out, tao.

Q AIl vight. And how tall wds he?

A Oh, he wes around six foot twd, Arcund six foot

;al‘sd%.,'
X Q@  Six fook also?
1 i,‘,A - xaa:_;;z 5
(00§ 4 A1 wight . About how heavy?
LA Ohy he was kind of gaunt looking, you might put
TR

o g L i, Mell, around 150 pomds or so, gomething like

thats a hundred and forty-five?

A Yesh, 145.

4] All zight. Now, how did he walk?

A Well, it 18 a walk you can't deseribe. It ig
just & nonehmlant walk.

q Well, was it a kind of a shuffle or sort of
drag hig feet?

A e aiways walked barefooted, so it gave him &
Little different walk.
Was he kind of loose in the hips when he wslked?
Ng, no, & £flat walk, ILike thar,
Kind of 1ike this (Indfeating)?

A Yes, like that, because he was kind of barefooted,
barefooted ov sandals he always wore. He walked differently.

) He walked kind of slowy dld he?

A Took Iomger stops when he was in & hurry.

o » O
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1.

4] How about his arms?

A He had long dangling srms.

Q Did he swing when he welked just kind of normally?
A Yeah.

Q Did they swing out to the side ux something?

A Well, they weren't compoged like & person was
going to do ;bmethingé Jusi: wlk, just let them go.

. @ Just kind of dangle &t the side And swing hig ==
A That's the way his natural walk is.

Q How about his head? Did he hold hig head back?
oA LTt s * mmml wilk, I didn't pay attention to -
hcw h:m head wis held. “ He didn't slump forward like Chariie’s
mlk' L i‘.‘-iu
" How t4ll is Charlfe?

?éhiﬂie“ 1g very shioxt, about five foot.
Abeut £lve foot.
And how tall ig Bruce?
‘Aﬁm: the same.
About five fool?
I would say.
Well, looking at me, how tall am 17
Well, I'm five foot two #nd you're probably a
T1ittle talley than I, That's all I van go by,
Well, about how tall would you say?
Oh, five foot two ox three or foux.
Five foot two or three or four?
Yeah, o me.

’fﬂﬂ'

¥ >

> £ > O >

L > O b O

Do you wdnt to stand down Jjust & moment?
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A It wouldn 't hure,
{Whereupon, the witness stepped down fyxom the
witness stand.) |
THE WITNESS: See, you're taller then we.
A BY MR. DENNY: Now, bhow tall would you gay that
I am?
A Five foot six.
Q All right,
And would you say, ma'am -~
. 'THE GOURT: For the record, how tall are you?
©| ' MR, MANZELLA: Yeah, how t=ll are you?
MR, DENNY: With my stockings to 2dd to my height,
I'm ﬂve foot eighm

L THE W.I'JNESS: Well, that's cloge enough.

IENNY: ch the recoyd.
ﬁw, with my height set at five foot eight, how

tall wmld ym say Bruce was?

-

A He s 'Tosg then that. 1 never compired them
gide by side to myself, I could just glance and tell they
were short or tall.
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N A_Wiﬂh that?-,
2 s, 1 “.‘

Q Well, you still stick with the fact that he's
" about a little over five feekt?

A He appears to be. Flve feet-~One- or twa.

Q Five feat-one- or two,

Mr. Davis, will you stand up a moment, please.

Do you want to step over hare just a moment.

May the récord reflect, your Honor, Mr. Dayvis has
heaels of approxinately three~guarters of an inch and my heels
aye approximately an inch. I think if counsel will go
gstipulate —-

MR, MANEELLA: Mo, I'd stipulate to an inch.

MR, DENNY: I'1ll stipulate an inch -~

MR, MANZELLA: I don't know 1£ it meakes any difference,
but Lf we are going to measure, we wnight 2s well be accurate.

THE WITNESE: I also notlce he isn't standing as straight
as you are, Gives him a little shorter appearance. ‘

THE COURT: &1l right. You gay sit down, Mr. Davis.

Q BY MR, DENNY;: Now, how tall would you say hé ias?
A Uh, a slight more than 1 figured.

Q And how about Mr. Grogan?

A He was taller than Bruce.

G Well, you sald he's about six feel; would you

- sbick with that?
Lo f A Yeah, he could be close to that. ’
. Q Charlie you said is about five feet, still; stick

[ |

*‘aff‘i-?fvé'fgeﬁua About like Bruce. Them two looked

£
4

abgut the same height.

:
ot ¢,
b
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—o
A

1t
]

q ‘. ”Ndvif. ‘these other fellows, little Larry Jones or —-
uvh, little Larry Jones, he was & menber of the Family, wasn‘t
he?

A Yeah, he was a member of the Family.

Q And Johnny Swartz, was he & mesber of the Family?
A Nawo~0,

Q Ko,

By the way, this car, describe this car, this car
you say these four people and a shadow drove in in.

A Well, I can't describe care. I've séen 50 many coune

| and go and different cars, I didn't even look.

Q Well, can yo& describe the color of the car?

A Ho, I can't describe the color of the cars, They
were in the shadows when they came in and they parked on the
dark side.

Q They parked on the dark side?

A They parked where there was hardly any vision of
the car, It cowe in s0 fast and parked. Parked along the side
of the road gquite far from me. |

Q Quite far from you?

A Come in past me quick, and then went over to the
gide. 1 just -~ when you seeé headlights on the car, you don't
see what color the car is when they come in forward, cope in
forward and dasghed around.

Q Theii headlighte® were on, shining in your eyes?
oA They had to come in the point in the driveway first

J
¢

before they turned.
{
Q They mure did. And their headlights were on, right?

. b
.. H
4 . B 1.
.- v
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73-3 A Yaa.
. 2 Q And their headlights, as they came in, flashed
s | in your face as they were going out, is that right?

- 4 A They could have, yes.
A 5 | Q I'm not asking if they could have --
! 6 A 1 saw the headlights.
7 Q pid they f£lash in your eyes?
8 A They f£lashed,
9 § Q All right. And then, they whipped around and

,. . R A Yes.

lé .:' S | 1Q{ alovex by the road?
B ‘ A Yes,

: 4 ", ' ' @ "_'Haw, I'm going to show you an aerial photo that's

'._q ¥ | been hexetofora been marked as Paople's 29 in evidence.

‘ W .And you recognize what that depicts, don't ypu?

| A Oh, yes.
B o That*s an aerial photo of the Spahn Ranch looking .

B goxt of southward, iz that correct?

20 A Yas,

2 Q . Esst is to the left down towards Chatsworth and
? | west is to the right?

® West is that way (indicating).

24

. Q Is that correct?
% A Yer.
! ® Q ALl right,
.‘, & Now, would you just poink with your finger where

» it waa that this car parked as it whipped in?
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| stxa ight‘. .

¢

Y moment, your Honoz.

,"n .

o

| ang went to the gide.

to mark over anything that's already marked there -~

A Well, here's the driveway (indicating).
Q Indicating --
A This is the driveway going to the ranch. They had

t0 come ~-

Q  Just a moment, satam, s8¢ we can have the record

-~ an area juskt to the right of the writing
"Ford" which sppears to be an entranceway, right?
A Yes.
THE COURT: Perhaps you can turn it so Mr. Cano and
Mr. Jeffery can see it.
MR, DENNY: All right, I will have it nmarked in just =

iAQ - All right, would you g¢ ahead how and say where they|
parked the qar? 1 o
. \taf. ;The car came in thia rough road, bounced a few
times, and eama over here (indicating).
. THE .COUREY v Start ovexr again, will you?
THE‘WITHESSa All right, Came from the highway; turned
left, over the rough road, starkted in, and then turned quickly

Q BY MR, DENNY: Well, now, where daid 1t park?

a Along this grass (indicating).

Q Wwell, would you indicate with a green marking pen
here, a green felt pen, the approximate area, ma'am, where that

car parked?
Just indicatwe with a little cirxele and if you have
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MR, MANZELLA: Your Honor, we wouldn't have to do that.
We have another duplicate photograph.

MR, DENNY: wWell, wa don't have another duplicate photoe
graph specifically of this.

MR, MANZELEA: Yas, we do. L'1l get it.
' MR. DENNY: There's the green dot and that's the
approxinate logation where the ¢ar parked, where that dot ia?

THE COURT: would you point at the gresn dot?

THE WITNESS: I made it somewheré in there (indicating).

THE COURT: Mark out from that in the middle of tha
road hére —- jﬁst put & line out from the middle of the road
and put your initials thera, "R. P."

Here (indicating).

S The dot was where the —-

THE WITNESES: Yes,

THE COURT: -- was where the car was, is that right?
T THR WITNESS: Yeah, in that viainity,

zms‘nnuﬁéf; 1".1.1-?113 reqord should reflect the Court put

[T

et

YR.7B, " from the line.

Q@  BY MR, DENNY: But that is --

¢+ (Al 'That's the vicinity.
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v }, i '

2] A1l right, The vicinity.
And by the way, when thatear pulled in that way,
did it pull in facing ~~
A ¥acing the way -~
A -« facing the road?
A Faclug the west.
Q Facing the west?
A Yes. Following the highwey.
Q ALl right, So could we put just a 1ittle bit of

A Yes, facing that way. Going that way.
Q Facing right glong the same dirvection as the

'A Yes.
(Yf-'z’hemﬁpm Mr. Denny marked on the photqgraph.}

L ,Q Iw mt about propex?
Cloan Yéa.; | L
Q &11 ri.gh!:.
Co (?auaa in the proceedings while Mr. Demny
" exhiibited the photograph o the jury.)

THE ‘GGIRTs You ecan *pasu that along to the juxy.

Q BY MR. DENNY: All pight. XNow, ma'am, when you
gaw these people that you gay got out of that car getting «mnz,l
were they getting oui: both sides?

e

A No, only one.

Q Which gide did they gek out af.

A Towvards the boardwalk side.

Q That would be, then, the left side of the gayr, --
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{7 the pleture?

© you,

Yes.
= ig that right?
And was that & two~door or a four~door car? Could

A I don't know.
4] Well, they all just seemed to tumble out, all at

A Well, they got out fast,

Q A1l might. Now, going back to this particular
seme photograph, would you ke another dot, a8 green dot,
on where -~ perhaps just a ligtle X, instead of & dot -~ &
little X, with & finer portion of thig felt pen, where your
cAr wes at the time this car came in?

A Well, there's a lot of juok there now thai wasm't
there then.

. THE COURT: Yo you mesn there's & lot of junk there in

THE WITHNESS: Yes.
SR B‘i’a}ﬁlf. JESIFHY: Well, ma'am, no matter what junk
"Appiearﬁ ;;a .I':é i:b,ere, ::L-'f your CAr wes where sowe junk presently
i3, -j;usii ;put ‘a,n X where your car was there in the yard, at the
time thit. “ym- ziay this car ceme in and shined its lights at

v .

MR, MANZELIA: May T approach the witness as well, your
Honor?

THE COURT: Yes, you mey.

MR, MANZELLA: ‘Thank you,

THE WIINESS: There wes 8 hay stack hexe then (Indigating)
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and right this side of the gates was the hay stack.
Q Koy ==
THE COURT: Nobody knows what you are talking about,
- THE WIINESS: Oh.
THE COURT: Just tell the jury where the hay sbtack wag.
THE WITNESS: There vasx a hay stack right here (indi-
cating), & long hay stack; and this (Jadicating) is right
wheére it wis, by the hay stack.
] BY MR. DENNY: Well, you bave made whel appears
to be some liney, straight and sort of bent also, where there'd
apparently some tyailers and things; snd thep merked an X
just to the east of thoge trailers, &s depicted in the photo-
graph; is that goryect?
A Yeg.
@ A1l right. And again -~
HE COURT: A1l right. We'll take & redems now.
THE WITNESS: That's ds close as I can tell to that
pleture,
! - THE COURT: We will wecess until 1343, Duxing the =~

{Laﬁghter,)

'II{E CQURT' mring the recess, you are admonished that
you are uot ko cumrerse smoigst yourselves nox with anyome
aj.a&, );!,dr.‘ pg::mj.t: anyone o converse with you on sny subject
counected with the mattex, nox Lo form or express any opindon
on it \mt:i.i 3t is Sloaily submitted to you,

(Whereupon, at 12:01 o'elock p.m., an adjourmment
wag taken in this matter uniil 1145 o'clock p.onm.
of the same day.)

CieloDrive.comARCHIVES



¥

wih

ﬂ?v,'u

10

11

12

13

14

15

16

17

18.

19

L 20

ar

22

23

24,

25

26

27

P

~ -

5186

LOS ANGELES, CALIPORNIA, TUESDAY, FEERUARY 1, 1972, 2:00 P. M,

THE COURT: All the jurors are present, ‘The raecord may
show the defendant is present with his counsel. ‘

We are ready to proceed.

(Proceedings had on an unrélated mattern,)

THE COURT: All right. Let's proceed:. The record will
show the defendant to be present, together with his counsel.
The jurore are z2ll present,

Is Mr. Kay here? well, Mr, Manzella's present.

MR, DENNY: Your Honor, may we approach the bench for
just a moment?

THE COURT: Yes, you may.

{whereupon, the £ollowing proceedings were hagd at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of the |
jury:) |
f . MR, DENNY: Your Honor, the Court had sustained some --
;ﬁ objection, I believe, when I got into guestioning Mrs. Pear]
about certain other people's characteristics, othexr than the
fcur or fi.vg m;neqh

‘ Ana I want t¢ make zan offer of proof at this time |
‘Ehat x wunt ga go into some of the characteristicg =
perhapa not aAs detnilad,'bub some of the characteristics of
%h& othar p&qple she alleges to be members of the Manson
Pamily, 80 as to show that slie was not able to discern any
great or appreciable differvence hetween them and those that
she has picked out.
The point being that any one of about ften people
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' could have been in that car, as part of the defense in this

case, ANG —-
. THE COURTs What Kind of characteristics are you talking
qbo}if:‘; N
MR. DENNY: The characteristics of how they walked, how

;. they moved. Her whole point in identifying —-

: L THE COURT: The-dourt wouldn’t pexmit that.

, MR, 5;t:)Eb‘fmi': ;-Iell, your Honor, her whole point in
idenéifyir;’é; ‘these people, and the argument that the People have
nia:c"i:e 1qonp§.§!;gm:"ly throughout this caze -- and one which seems
£Eo == A -A

THE COURT: Mr. Denny, there has to be some reasonable
limit to this cross oxami-nat;ion; Your cxoss examlnation is
extremely detailed, and =~ do you have any idea when you'll
f£inish it? .

MR, DBENNY: I indicated ko Mr, Manzella about an hour and
a half, I expect to finish i,

It is detailed, your Honor, and I -- I suggest that
in the past, it should have been more dstailed by the other
attorneys who have cross examined her.

MR, MANZELLA: It has been detailed on behalf of other
atforneys.

THE COURT: Yes.

MR. DENNY: Well, they've hever gone into these things,
ang w-

THE CQURT: The Court has permitted you to go -~ to some

great extent -- into a description of tha people who are out

there.
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MR. DENNY: Well, your Honor, I think it's important --

THE COURT: Do you have an offer of proof ==

MR, DENNY: Yes.

THE COURT: -- that there's any particulaxr person who
meets the characteristics that she's Qescribed?

MR. DENNY: Yes. 23ll of the other mexbers. She has not
desqrfbad‘aﬁy outstanding or unigue characteristics of any of

‘ﬁheé,tJAnd I want to show that at least four or five of the

F I
:

‘other so-called male members of the Manson Family would match

the descxipkions that shie has given of these.

y 73

e "THE. COURT? How . long will you spend on that?

| MR. DRNNY:.-About ten ainutes.

m COURT: I think you could do it in two or three
quextions, if that's the cases if there are other people who
have such characteristics.

MR, DENNY: Well, youwr Honor, the only way you can do it
before a jury is to guestion her as to what those character~
istics are of those other people. And I would --

THE COURT: Thae Court's not going to permit it, You are
going to question her about all the other characteristics
of the other people who are mambers of the Manson Family, whose
pictures have been shown?

MR, DENNYi Just about == Little Larry Jones, Vexrn
Plummley -~ and one other member. Three other members.

THE COURT: All right.

MR. DENNYs; That she has -~

THE COURT: All right.

{Wwhereupon, the following proceedings were had in
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open court, within the presence and hearing of the Jurys)

RUBY PEARL,
having been previously duly sworn, resumed the stand and

testified further as follows:

CROSS EXAMINATION {Continued)

BY MR. DENNY:
Q Oh, by the way, Mre. Peaxl, you wear glasses at
times; isn't that correct?

RS No, I never wear jlassgas.
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-
=
L

" 'by an optometrigt?

Q Well, ma'sm, when you check your bills, wike oub
your billa, you wesr glagses to gee the fine print, dm't you?

A No.

) Well, wa'wm, poing back to the weekend before
this last weekend, when I wag up theve with you, remembex o«
talking to you and My, Spahn? .

A Well, just the last few months. Not when I was
at the Spahn Ranch. I never owned a palr,

Q Well, how long have you wom glasses, mn'am?

A 1 told you in the laal couple of menths just
for reading fine print,

Q When did you get them?

A Since I've been to Oregon.

Q Well, when wag that?

A I've only been there six monuths.

Q Well, when did you get the glasses?

A lagt -~ lagt month or so. 1 gat them hy accildent.
I didn't even buy them.

Q How did you get them?

MR, MANZELIA:; Objection, not relevant.
L THE COURE: Sustained,
"QQ BY MR, DENNY: Well, wexe they prescribed, m’m,f

. THE cwmr Ehat s immaterial.

e

‘r

- sQ."* ' BY Mi{; DENNY: Well, have you had your eyep
cheakad in the: lagt two years?

-:.7‘ xh "t Ye&, I just got a driver's license.
® . iWell, by an optometyist did you get your eyes

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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|+ “Family s far as you were concemned?

:roon Q. He vaw aypund them & lot?

<hecked?

A No, I didn"t nead to.

Q When is the last time, Lf ever, you've ever had
your éyea checked by an optometrist?

A Never have.

Q You dout 't know vhat your vision 1s from the
standpoint of 20-20, 20~30, 20~40, 20-50 -~

A Yea, I know what it {&. 1 just took my driver's
license and I got it perfect.

Q All right. ‘

You dld get glamses, though, because you'd been

haviang some trosible seeing things?

A No. They were lefi at the place and I uged them
in reading, resading glazses.

R ¥ekeg it oaglexr to see ~~

A Yes, very fine print, newspaper.

Q@  And they're bifocals?

A No, they'wve just magnifying glass.

Q Nows; we were talking about the charscteristicy
of these four or five people,

You'd seen Danny DeCaylo around the ranch, too,

hedn 't you?

A Yesg.

- Q And Dasny DeCarlo was & member of the Manson

A He weg a member,

A" He vaw sround there.
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> 0 > O p O PO »O O >O o

ALL zight. And Damny was how tall?

i«lei'l; he wag over five feet. He wasn't vedl tall.
Tall #s nme or shortex?

I don’t kmow,

How did he wear hia hair?

Just hanging., It wea gtxaight,

Like Manson and Davia?

Yes.

And did he have a beard?

He had & mustache:

This iz azound August 16th to the 3iat?
Yes,

How did he walk?

Never seen him walk,

Never seen him welk?

No.

A1l ¥ight. And how about Vern Plummley; how tell |

He was ghort.
How ghort?
Shork as me.
Five two?

Flve t0 five two.

How did he wear his halx?
Shart or cut and sliick., He always slicked his

All right. And how did he walk?
He walked with a quick welk.
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g 9*-4} _{ 3 iy B q '!s&_@é 45 ‘:wha, of the four or five you named thig
® .| wmimt
3 A b Nome of then walked & quick walk.
* s | ;G; _ Wafgl s you sald Tex Watgon welked a quick walk,
‘ s | didn't you? P
¢ 6 A Well, a tall lanky walk. But, see, Vern was
7 ghort. Short and quick,
8 Q Short and quick?
o | A Short and quick. It wesn't a lanky tall swing.
0 | It was different, ,
1 ) And did he have any facial haix?
12 A XNo.
13 Q All yight. How sbout little Larxy Jones? He was |
e ¥ | A member of the Family, wasn't he?
. : 15 A Yes.
16 o) How t&ll was he?
1 A i'd say he wag about my helght, also.
18 Q About five fool?
LA A Yeah, around that.
- Q  How did he wear his haly?
2 A ILike an Afriecsn Wighman.
2 Q Kind of standing out?
B A Yeah, fuzzy.
o Q  Hang down to his shoulders, too?
£ % A It was longex at times. It was bushy. Sometimes |
4 2 it was very unruly. '
o 2 Q Sometimes hung down?
B A Yes.
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[ —

Y, A . It stuck out full. His hair wes kinky and full

Like Manson's or Davis or «-
it wag different.
Rt Wutson?

R = B -

3
H +

and reaiiy body to LB,
@ ' AL right, How did he welk?
- AL . Sort of sloppy.
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-

e,
-

Kind of 1ik

Nenchalant. Didn't cere.

Rind of like Clem, Steve Grogan?

Oh, there was & difference hetween everybody's

» 2 P O

walk.

o Helly you “tell me,

T Just miked nonchalant,

Jqst; kind of like I’'m walking now (Indicating)?
" Yesh, just 1ike that.

" Basy, cagual?

Caspal.

ALL xight. |

And Johmy Swartz, wes he 8 member of the Pamily?
No.

Q what kind ofcir did Jolmmy Swantz have; by the

L » O *.x-j'ﬂ > O

way?

A I didn’t pey any attention o uny of the cars.
1'd vecognize 1t if I saw Li.

Q Well, do you remember being Intertviewed by
Sergesnt Whiteley on about October 31, 19707

A Yes, 1 zemember being with him,

] Where wiis 1t that you werxe Interviewed, do you
know?

Right now I don't zemember,

Well, do you vemember whether ir was down here
at his offfce, at the Hall of Justice ox out at Spakn Ranch
or at the Van Nuys Police Department?

A I don't remember, I seen him several times.
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. you?

g fm: him and, gok: into my cax and started to leave when I
ahmwed s blue. car pun into the ranch and Charles Manson,

PR

Q You've talked to him quite a few timeg, haven't

Yes.

Talked to him s&bout this case & number of times? .
Yes., '

. @ All vight. And did you tell him on October 31,
1&7{}, concerning this particular incident about the lagt time
you saw Shorty, "I told Shorty L didn't have room at my house

> O »

Ta'x- :smam,- Bi‘!.‘l Vance, Bruce Davis and Clem Tufts jumped
out of the c:m: very fast and spread out mlong the boardwalk.”
U514 o tell thew thae?
A Yes; it is posaible.
So that you identified the car there as & blue
car?

A Well, I remember identifying, I think it is, a
daxk caxr.

Q Well, yout called it & blus car.

A Maybe I called it a blue cax, It wes
dark. It wasn't white. It wag dark. It could have been
poasibly a black oxr blue. I don't rempuber the particular
words I uged.

Q@  All xight. You told them that Charles Manson, |
Bruce Davis; Clem Grogan, Tex Watson and Bill Vance jumped
out of that car and ran towerd the boardwalk, ig that right?

A I think I gaid posaibly Bill Vanece, becaitge I
was looking fox him, 7T had 8 zeason for looking for him.
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's!i;ie of the corrsl, ia that right?

vy Fi 1
y

well o2 perhaps 1 could do it.

) All right, ma'am.

Now, then, these pilctures that we've got up on
the board here, I wonder, wa'am, LF you could come down snd
take this hand microphone here -~ only problem ig don't
stand right under here (Indicatiog), becauge if you do and
point the microphone up 1t squesks. It hurts everybody's
ears.

Now, you had started, I think, to draw a mark
here to the side of the corxal. That would be the west

A Yes.
R Aﬁdfal put & dot there d4a to where you were &t
the t:ime you first saw this car come in, L3 that right?
{

AN G es)
? Au right. Now, would you like to just deaw =-

A There's & dot there.
Q Yeq.
Wag your cay headed cut in the direction of the

drivewvay?

A Yes, it was.

Q Well, let me draw & little arrow, them, 1£ 1
may, and Initialg up hexe, again "RP." All right.

A Yes, six.

Q Okay. And this is the driveway that you were
going out here slong the western bhorder of the corral?

A Yes.

Q And thig is the driveway that the car came in and
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i geries have previougly been mirked in the case of People

- - . .,"»_tgi,'

pulled around and parked here, where we've placed the f£iyst
arrow mark pointing westwardly with your Initials "RP", is
that right?

A Yes.

Q All right. Now, these plctures that have
previcusly been received in evidence under the numersls
80~A, =B, ~L,; «D, <E, «F, «G, ~-H, #nd 2 new one ~I, you recog+
nize those plctures?

A Yes.

MR. DENNY: Aud, your Honor, may the Court take judi-
clal notice that all of the photographs in the 80-A through
jura. Grogan and in the 31 sexies, 3I~A through -HY
. HHE GWR:I.".; - Yes, that i3 the case.

v
* v

f -
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Q BY MR, DENNY: Now, m&fqm, locking at -- again, if
you can step back here, so all of our jurofs can sea, LhEXe
seens to be a raed line hare, with an arrow, and the word "car“
and the initials "R. P." 6n this diagram,

Was that made by you at an earlier proceeding?

A Yoagp, that was made by me,
Q And does that show the Qdirection of the car that you

say came in wm—

A Yes.
Q ~= A you were going out?
A Yea.
Q And thig is the driveway (indicating) that you were
g}ai—:;g' out?
";:‘f A Yes.
Q All right. Now, again, we've talked about 80-C,

aufre

16~

- or 8140, 2nd’3 Dew §0-1 down here {inaicating),
o Now, ;slé;oﬁga Spahn's house shown ﬁver hexe on
' the;igzigh?:*héh& i;:jq;&mr of B0-F?
a Yas,
:‘Q%. ;Aﬁé 3doi;ng up at the aerlal photograph, People's
29, I am pointing to a building, |
.-Is that @aoxge Spahn's house?
A YaE.
Q AJ1 right. Perhaps I could write on it just
"Spahn house."*
wWould that be all right?

a Yes.
(Whareupon, Mr. Depny wrxote on the photograph.)}
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10-2 1 Q BY MR. DENNY: Now, looking perhaps at this aerial
. 2 photograph ~~ oh, by the way, you worked what gort of hours at
3 | the Spahn Ranch? Seven days a week, right?

; 4 A Seven days a wesk, fxom whenever I got there in

i 5§ | the morning, the closest to 93100 I could get there, until 11:00
6 | oxr 12:00 at night.

7 Q All right. And sometimes you drove your own car,

8 a Ramblers is that right?

9 A Yas.,

10 Q And we are talking now about this area around

u July, August of 1969. Sometimes you drove a coumpany truck:

12 | {g that right? |

B a Yes.
_ 1 Q All right. But whichever you did drive, you gener- -
. : 5 | ally parkad it in front of George's house; ig that right? |
. 16 R "4 Generally, I did park it in front of his house.
7, i ."h Q A1l right. and that would be somewhat in the area

c4 8 ] whare I am gointing now, {indicating)?
19; N > -\:a Yes,: ,‘ "

2 Q And there appears to be, in the aerial photograph,

2 an; "X," iun“rked over a white automobile, with initials "B, B."

* beaide ;L(:.r Thope agn't have any significance to your

» testmony,. . Bnl: that then would be in the area where you
o # normally parked your cax: is that right?
' ® A Yos.
: * , Q all zight. Band on this particulaxr night, which you
. " say is the last night that you saw Shorty, had you parked your
28

car in the same location?
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A No, I hadn't.

Where had you parked your ocar that particular
night?

A By the hay stack.

Q Now, is that the area that I am pointing to now,
that we'vye previously marked with & dot and an arrow and an
*R. P." Qver by the weztern portion of the corral?

A xes;

Q All right, Is there some reason that that

'particular night you parked your car there, rather than the

normal place?
MR. MANZELLA: Objection. Hot relevant,
THE COURT: Sustained.
G BY MR. DENKY: Well, now, you've said that you were

~ in this location again, where the dot is by the corral, at the

time you saw thisg other car coming in.

You were not stationary at that time, when the car

»

camna @h; thoughy you were movings is that right?

fLe A Prom very, very slowly, because I just left

“talking to Mr. Shea.

i@« ALl yight. . Now, had Shorty -- where had Shorty

‘coie £rom, ‘before this ccnversahian you had with him?

% S Hc must -
g - What dixeetion?
’QL'A';“ == hdve 'come f£rom the bomrdwalk, because he just

appeared at my car.

Q Well, had you walked from George Spahn's house over|

to yonf car angd gobten into it?
a __No,
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] Where had you welked from? '
A Frow my last voutine check in the bam,and the
water trough. .
Q Now, the barn ig where on this serial photograph?
Would you like to show the jury?
A Back in this viciniity (indicating). The stable.
Q Indicating the northexrnmost building; is that
right?
Yeg.
All wxight.
In that vicinity.
1'm sorry. The southexn <
A Or the »= it would be the gouthewxn, from this

O O

direction, from the road.

Q All right. Actually, south ia up in this photo-

| ,gmp.;u and north is down; is that correct?
L S ’ g

] 4

© A Yas. ! .

Q| Al "risht»l And eagt s to the left, and west ia
ta the right; Tight? '

A  Right,

"U o AlL xight. So then you'd made your thetk, and

you came &nd got in your car snd siarted to -~ just started
to go when Shorty came up; ig that right?

A Yes.

Q Had yost moved your car at #11 when Shorty came
up to you? Had you moved forwexd at all?

A No, I hadn't moved.

) Had you started your motor?
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b
ot
N -

3, 1ike. L
§ " . UL
oot 1m facty'Shorty had been drinking a litile bit

A I had started the motor.

) All xight. Then, you had this conversstion with |
Shorty? And Shorty had been drinking somewhat; is that wight?

A Yes, he had.

Q And in fact, that's one of the reasons that you
were nok too keen to have him come to your home thet night;
ix that wight? |
: Au " For that rergon; and it was late.

Q All right. You may reiake the stand, i1f you'd

4

Ka !

he&vﬂ;y,sine;a «coming to the Spahn Ranch after the August
16th zatd, héd he not?
, .*1_&  Nep I _.mlfy;know I smelled it on his breath a
Iitrle.

Q Well, he had discussed with you the fact that his
wife had walked out on him, hadn't he?

A Yes.

Q And ke wag unhappy that his wife had left himg
iz thet right?

A Yesg.

Q And he had, in ghoxt, éakﬁrx to drinking a 1ittle
bit over that} Len 't that correct?

MR. MAKZELIA: Objection. The question has been aéﬂa&
and answered,

THE COURT: Sustained,

Q BY MR. IENNY; And this particular night, again,
weg like other nights, in the couple of weeks following the
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. August 16th raid, as far as Shorty's drfoking?

o AL j‘ust can't remmber'. I saw him off and on.
I don't even remesber Lf i wag the seme day, two or three

In other words, he had heen drinking on a kind of |
2 vegular basis since he came back; isn't that right? |

MR, MANZELLA: Objecticn, The question has been
agked and answered.

THE COURT: Overruled. You may answer. _

THE WITNESS{ Only & few times, I smelled on hig
breath liquor,

Q BY MR. DENNY: By the way, during this two-weeks
periogi,fia’ft:er the August 16th xaid, until you say this last
time when you saw him, you didn 't see Shorty every day, did
you?

times, off am?{ bh,. Ny

g Al right, And it didn't worxry you, if you
didn't see hifimissing a day? You'd see him & day or so
later; isn't that zight? _

A Well, I saw him every day towards the last. The
lagt time I remember seeing him., I'd see him regular, hecause
he lived there, '

Q Let's talk about that.

Whexe did he 1ive?

In hig car.

What kind of car? |

That wis a white Gomet.

Do you remember the year by any chance?
No.

> 0 > £ >
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. 16th, wntil August 31st,

4

T Al Wg‘ll, Ruyiy had hig own trailer, and he held
on to it And go did Lagry Craven,

Kind of an old cax?

Yes.

And he lived ot of the car, did he?

Yes.

Slept in the cax?

Yeg. There wis no othex room,

Where did most of the cowboys sleep at thisg

2 > OH P O B O

time?

A They originally a1l had their own trailers,
but they were confiscated, ag the time went on, and they
were squeeged out. If they left ~- if they dared leave once,
their room waz gone.

Q Well, let's talk about thig period of August

Where did most of the cowboys sleep?

et

&11 righta How about the others?
A Juan, he was cut in the cold a lot of timex. He
didn 't kndw where ‘to siaep.
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Q Well, was there a place called the hunkhouse?

A Well, we called the storeroom tha bunkhouse, and --

Q And the storeroom, is that the building that's the
most easterly building herxe on the boardwalk?

A Well, I called the bunkhouse the storeroom, by the
office,

Q Well, psrhaps you can come down a noment, again,

and with the pbintar show us 1f there was any one of the
particulay bulldings that were vccuplied by any of the cowboys,
as kind of a bunkhouse, around tha last of August.

If you can show us on 29, the aerial photo -- or,

if you can show um on any of the 80 series?

A . Well, the bunkhouse was right in herae (indicating)},
whére the ofifice ig. Here's the Adcor to it yight there |
(indicating).

Q Mow, you are pointing ==

A Here's the office.

Q You are pointing to 80-C. And there appears to
ﬁe written above that “gun” and "J. 8.," i that right?

A Yes,

Q and the door is right below the J7 is that right?

A Yes.
S and that is in fact fhe most easterly building of

tha hu‘:i'.ldings of the boardwalks ilan't that correct?
- A Easterly, yes.
Q ‘AI.?!. right, Bo thakt -~ fine, ma‘am. You can retaks
the: stand, 1f you'd 1tke.
5o ?hat then, this ~- during this period, at

SRR R A CieloDrive.cOmMARCHIVES
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 least, in the latter part of August, the cowboys were sleeping -

. ™Eowards the last" what do you mean?

I ) All right, And that was the building, you say,

af least gome of them were sleeping in and occupying that store-
room, as !:\ sleeping quarters?

A No, they weren't sleeping in there. That was the
old bunkhouse. They had long heen ousted.

Q Well, who == who was sleeping in there? wWas any-
hody?

A Weil, Juan sometimes slept in there.

Q Juan did. Anybody else?

a No. ZLarry had his own trailex, and so did Randy.
And there wasn't anyone else towards the last.

Q Well, now, we &ve telking about == when you say

A After the raid -~ or before the raid; around that

,ﬁugnai:, —

Well, now --—

-~ period. That had been cinfigcatad.

Confiscated by whon?

Mainly Danny Dedarlo.

well, did panny DeCarlo stay in there?

Yeas.

pid he glesp in there?
' I don't know. He had his stuff in there.

o » O B OO PO WP O

Anybody else sleep in therxe?
A They coae and go out of there. I don't know who

sleﬁig, in thexe.

!::oward which Shorty was walking, when these four or five people

v 9] > =
i
’: L ¥ vy
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10b-3 1 | came toward him; is that right?
. 2 | A Well, that was the end building. He had to walk
8 thera to turn tha corner, to walk up the hboardwalk --
s Q  Or to go =
¢ 5 A ~= £rom where he was.
’ 8 QR ~= to go into that building; isn't that correct?
7 A Oh, ha wouldn't have gone in there, He didn't
8  sleep in thare.
7 Q You say he wouldn't have?
10 A No, he wouldn't have gone in there.
H Q Hot to see anybody in there?
. A No.
» Q Wte.,, how do you know?
. Q lé A Because our cowhoye waren't in there,
X " Q - I beg your pardon?
’ e A Qur cowboys weren"i: in there.
1 He had no reason €o go in there.
. Q ‘Well, you are just gueseing about that, now,
? aren't you?
» A I'm not guessing about it, no.
“ . THE COURT: cCan't you move thies alony a little bit?
* .TE& WITNESS: He was walking up tpwaz‘d his car. There
, e was -~ that wasn't his bunkhouse.
£ :; m COURT? '?ﬁara‘a no guestion pending.
b, L QL '.'-,le.z{g.y DENNY: where was his car parked?
¢ * | - A  Up by George's houpe.
. Z E Q ! '-J&li right, That's what I was trying to get to.
Jd. o . Would you come down? I'm sorxy to keep you bounc-
Y RTINS B
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ing out of there.

But his car was parked up by George's place,

wasn't it?

A Yeag.

~
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1l owe wer¢ kind of sticking our heads out with each othet.

Q Up where your car normally was parked?

A I usually parked up there, ves.

Q A1l right. But his car was up there; right?
A It was at this time.

14 All right. 8o that from where you had your

conversation with him, he was then walking acrosgs the yaxd,
in 2 weaterly direction toward George's housey is that correct?
A Ko, he walked alongside of my car, towards the
buildings. We prefer the boardwalk to walk on. It's not so
rough and stony.
Q well, you say “"we do," You do?.
¥ We all do. We all do.
Q vou all do, Well, suppose Shorty did, then. You

say he walked, then, from your car directly =- almost directly

#outh?
A I would say eatty;cqrnax.
Q Aboul ~-
A In that direction, until he hit the boardwalk.
Q About south~-pgouthwest to get to the boardwalk,

and then starting to walk ==

A - @oing up the line.

Q -= walking easterly on the boardwalk?

A Yes.

Q pid you sea hiam start walking easterly on the
boardwalk?

A ;3 saw him slant away from the direct pattern he wasg

‘baking, as we were kind of pulling <- as I was pulling away,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Qe -'%il, you saw him digappear into the shadows of

| the boardwalk, didn't you?

A Yes, after a while. He walked that direction,
toward the boardwalk.

Q well, he got on the boardwalk, didn'l he?

A Yes. There was a space there where you could
clearly ses hinm.

Q All right., But he 4id get on tha boardwalk ang

was walking =

a He went —-

Q -~ walking easterly on the boardwalk?

A He went almost to the boardwalk, yes.

Q Well, then, you didn’'t see him get on the board-
walk?

A I aldn'g ==

MR, MANZELLA: -ijeatim"x. That question hes bsen agked
and answered.

THE WITNESS: I dldn't actually see Hin get on the
boardwalk.

THE COURTy: The obijection is overruled. The answer
is in, again,

MR. DENNY: Well, it's a different ansyer, your Honor.

MR. MANZELLA: No, it isn't, your Honor.

TEE COURT: The record speaks for itself, ;

Q BY MR, DENNY: Well, so that -- when you saw these
people coming from the Antomobile that was parked here, wheére
we've drawn it {indicating), facing in an easterly direction,
over on the be;rm here (indicating), Shorty was then walking in

R CieloDrive.comARCHIVES
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'|. ;an easterly direction; is that right?

- 4

MR. MANZEILAY The question has been zsgked and answered
‘sgvexal tiges, |

. THE COURT: Sustained.

C {_ER;-:'DEHNH :'Ycur Honeyr, it hax not been asgked, on

this particular question, as to this particular direction, and
under thesa particular circumstancesz,

MR, MANZELILA: The guestion has been asked and
answered several tines,

THE COURT: The Court believes it has bsen asked and
answered. Sustained.

Q BY MR. DENNY: Ma‘am, did you testify previocusly
that Shorty was walking' in » westerly direction? A westerly

direction, when you saw these men come up after him, toward

his back?
a If he had got to that point, it would be westerly.
Q If he had got £o whab point?
A To turns to the angle which would take him up the
hoardwalk.

Q IF¥ he had got ko6 the angle to turn, he would be
walking in an easterly direction; is that right?

A ¥Wo. That would be before he turned. H: was
walking emst == or, lot's mes. What iz that, east? One
moment, South -~ bturned west -

Q Would you like to cOme down again angd hake a look?

A Excuse ne.

THE COURT: Hare, you may usa this pointer, wather than
standing in front of the bosrd, so that all the jurors can see

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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1 | - 7. THE WITHESS: Thank you.
. oo, 2 B wWell, let me see hexe. Well, this plcture

3 (indicabing) is cleax.
calot o)t ing‘u&.?namﬂ23 Why don’'t you use the aerial

il
+ A

oo

n

s | photo? ‘Which, a.gain, we have dexcribed as south up and north

3
1

Poole P
6 .¢M"1- 4 DTt

7 A - Tﬁis is south.

s+[ "+ ' "2t %es, ‘that's mouth, behind the corral.
o | THE COURT: That picture is reversed then?
10 f THE WITNESS: Or iz it south?

n o No, south is this way?

12 Q BY MR, DENNY: Yeah.

.10 4 for B A South im up?

a 16
17
18
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s ;k‘,"

oo e } ‘:

e Tha’t s right. All right.

.h o ﬂow, téll the jury =-- or ghow the juwy adgain the
path. gha!: 1-1::4. Shea, pook

A Yes. Shorty wonld have had to walk south, until
he cut at an angle towdrd -« foward the boardwalk.

See, this picture doegn’t show :!.t‘ 1like this one
(Indicating) does.

@  And then walk west; Ls that pight?

A At & western point to cut. He had to tumn west
to go alopg parallel to the boardwalk.

Before me met the boarduwalk, he was over hHere
{indicating). He had to go north -~ no, that's south;
paxdon me, He had to go south, and then meke an angle toweards
the boardwalk, to cut acxoss the path.,

] And then go west?

A And then go west.

n A1l right, wa'am. In which case, the pecple
coming from the car toward him would be coming toward his
face? As he's walkinz west?
1t would be to hig side.

To his side?

Well, it would he to the side, ox the back,
Well, wag 1t his back?

Becauge he had his back turned,

Well ==

A You could gee the direction he was going. If he
turned, he would be facing them. If he didn't tum, he would
be to the side,

O > 0 > &
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?’; o 0 H& Wo’uldn ‘t fﬂce them ==

£
roe

SO Ma'sm, agein, if you'd -= I'm sorry to get you
desm here.'_ %

R, o Jdust 2 moment. Hold on thete.

VT ‘ »Showiﬁg you the diagremg that ymi have made here
on 80<C and 80-1, you've indicated that the last time you saw
Sﬁor.ty, he was jizst 'a'bcut: at a polnt opposite the door of the
gun xoom, or the old bunkhouge, or the place that Danny
DeCarlo had taken over; is that correct?

A Yea.

Q All right, About at this point, where there
sppedtrs to be an avkomobile parked in front of that gun xoom
(indlcating)? |

A It's ¢lose enough. It's close enough. That's
where he would be,

Q All right, And he was walking, then, toward the :
Bunkhouse? | |

A Toward -~ well, towards the boardwalk.

Q All right, And they were coning up at him from
his back; 1z that right?

A From hig back or side, He hadn't turned vet.

Q ALl right. Now, you Indicated, I belleve, that the
moon wes shining from the south; is that correct?

A There wag mooplight.

Full moonlight; right?

There wag light.

Full moonlight? |

T don't know. I didn't check., I never checked

e £ e D
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 yesterday, starting at page 7717, line 28, now, you indicated
- that the iightinz that {ifuminated the scene in the last
| ;rmrt of Auguat, at app;:aximately 11:00 p.m, =~ concerning
. youx 'baa!; haying aaen Shorty -- wes by moonlight; is that

that, )
 There mist have been some moon, to make Light.
'@ Directing your attention to your testimony

f:oxrect?
SR N PR
A Yes.
Q (Reading.)

Q  And as you think back now, can you tell
us approximately whether or not you were talking
#ghout 8 querter moon or & half moon or something
approximating a8 full moon?

"4 A full moon, because it wes very bright.”

Do you remember go teatifying, just yestenday?
A Well, after you pumped it out of me. I said it

wee moon, because 1t wes light.
2 Well, these arven't my questions. These are Mr.
Manzella's questions.
ALl right.
Did he pump it out of you?
Then it was the mooniight. It was light.
Was it a full moon, ma’am?
I'm not an astrologist.
Well, you testified for this jury undér oath w-
MR. MANZELIA: Those aren't my questions. I don't

O > £ » O
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‘ing_S’ the light-

know whether that makes any difference, but gince Mr. Demmy
brought it up, those are not my quesgtions.

THE COURT: That objection ig overruled.

MR. MANZELIA: That's not an objestion. I just wanted |
to ~a:"a.jt ix, for the heck of it,

' 9¥E COURT: Go ahesd, Mr. Demny.

MR. DENH’!' 1: i 3orry, youx Honox. I have quoted
f::om tb.g mae af ?éap%l.e va.\ Grogan, the tegtimomy of
Septe‘mber Si}th, 19‘?3., questims by Mr. Eatz, not Mr. Manzellal

i Li;a,; me teatified to the game =-
A Genml 1den.
L ;6.111 meon at the Grogan cage —~=-

~= on September 30, 1971; is that right?
Yes.,
Q A1l right. And the moonlight was coming from
the south; is that right?
A Yeah, It appeared to be coming over the bufld-

A
Q
A Full moor, yes.
8
a

Q A1l wight, Then casting shadows, as appeaxrs
actually on thig aerial photogreph, People's 29, cagting
ghadows down over the buildings and towsrd the Santa
Suganne Pagg Roads ia that night?

A Yes.
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. The {;,Li‘ghts hit in front of me. I can't say how close they
were to me. It peemed to me like I had to wait until the

f:carcamein.: ,;, vy F
s f

Q And you've indicated the first time you saw the
automobile thal came in, you were at this point that we've
alluded to several times over on the green dot to the west
side of the corral, is that right?

A Yes.

You were moving?

Slowly, very slowly.

Well, how slowly, mwa'am?

Just taking out the fizst gear, shift, f£irst

> 0 » 8

shift,

Q  Now, ma'sm, 1an't it & fact that as you cawe out
of the driveway here, this driveway just to the right of the
word "Ford," it was as you were coming cut of that driveway,
almost to the road, that thisg other car came fn and almost
squeered you ouf?

A Well, they came in front of me with the lights.

1"-
taye

e q," Aid 1t almodt, aqueezed you out?

;A ;«Ielil 4t wasn 't that close, but you know how it
ig, juat come in front of me with lights, you can't tell how
¢lose., I hepitated f#hen I saw the car coming.

& Let me direct your attentlon to your Grand Jury
testimony Bbout December 15; 1970, starting at page 839,
line 15.

*a  What did you notice happen?
A Jusgt as I was going out i:b.e drivevay ~="
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ii-2 A That's a long driveway.
o 2 Q (Reading.)
3 "~ "Just ag I was going out the driveway,
: s a car sped in ahead of me, almost squeezed me ouk
5 and pavked real quick and about four or f£ive men
> 6 got out of 1t."
7 Do ytu remember that?
8 A Yes.
o ] ALl vight. Now, there's one place where that
10 drivewey narrows down to a point where you could be
u | gqueezed ouls -
12 MR. MANZELIA: Objection, that's argumentative,
13 MR, DENNY: May I Zinish the questlon?
_ uo MR. MANZELLIA: Unlegs Mr. Depny wantg to take the
.: 15 stand,
; 16 &  BY MR. DENNY: -~ and isn't that the polnt -=
o THE COURT: Let liim finish the question.
| o Q BY MR, DENNY: Isn't that the point right here
® Just ‘I:t;fore you get on the Santa Susamux Pass Road?
2 | i1 . MANZELIA: Argumentative.
® [ THE COURT; Overruled.
R SRR Y W &7 8 ‘thege "s quite & space there.
2 | THE COURT: " You Tay answer.
# \THE WDNESS: There's & mpace theve. [ could have
J o been hére_ (indicating) and still the car could have gone
kS % fn front of me, This whole driveway is in front of me. I'm
® ?’ |  pointing this wey (indicating), I don't kaow 1£ I cam here
® to the edge or came out in the middie. He still came in
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[

3

T e

front of me to turn that corner, no matter how far back I
W,

Q BY MR. DENNY: Well, mi'am, you said he came
bouncing in hexe (indicating).

& A vough road.

Q Turned imbediately to the right and pulled up
right here where we've indlcated the dot is, isn't that
right?

A You see how far he bag to go before he turha?

Q Ma 'am, we're looking at the aerial photo now,

23, and you indicated earlier to the jury, did you not, that |
the car bounced in here, pulled around here, sround the
grassy aven, close ko the yrassy ares and parked headed in

a westerly divectfon; isn't that right?

A That's genexal -- now, this iz longer thas it
looks in actual life. '

Q& Looking at the merial photograph, ma'am, the car |
had come arcund here (indicating), #s you described? |

A Ubh~huh,

g There 1s only this one l1ittle ghort ared in
here where the cay aqueezed you out or could have squeezed
you out, Lisn't that coxrect?

A it took & wide awlng to tum there.
,, Q@ . Yes.
‘i‘- B Heli, '113_5:‘.'5‘2 ‘take a look at that diagram thai
ym'j.Vﬁ == of the picture 80-A, and this iz your arrow;
i that xighty .
A . Yex. Yes, that's right,
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11~4 L § . ALl pight. Your arrow shows the path of this
. . car yery, very cloge to the grass snd pulling sarzound the
8 grass. That's your arvow, your red anrow?
% s i A I put 1t there, yes.
. | '@ ALl right. And that describes the path of that
; 6 c8r emni.ng in and making a bhard right tum aromd that
2 grass, isn't that right?
s | . A Yes, but you see how far the grass extendg.
9 Q Yes, I gee how far the grasg extenda.
0 | And it ia only where the grass extends &8s far
1 ag it doed that yout tould have been squeezed out by that
1z | cay, isn't that right?
13 K T give the oncoming ear the yight~of-way.
o 14 Q And you slowed down a8 thabt cdr coming in ghined|
.* 15 its Zights at you, into your face as it pulled in, #nd then
- 16 made the turn, is that right?
w | A Yesn.
18 Q So that when that car came in, you were up
19 almost to the road, isn't that right?
20 A Not. necessaxily. I was creeping, I don't know.
21 1 wag looking back. I don't kiow how far I wds to the car
2 or the exit, bui a car came -~ I didn't make & hig mote of
2 it in my mind. It just came in sbead of me. I couldn't
2 . have gone while the car wes coming in.
’ 5 . Q Becauge it was blocking that  entranece, im't
s om0l et righe?
o 27’ - A 1t vould have been dangerous. 1 don 't know
¢ % hrm ’mng they :cg go:!.ns to swing out,
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] .
) ¥

QAL right, ma'sm. Aud you kept moving forwerd,
is that right?

A Yess very slowly.

Q It took & little period of time for the mem to
negotiate this siea across the road, acrogs the main yard
of the ranch, is that right?

A It took & little minute or so,
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Q Meanwhile you were moving?
A I wasn't moving any faster than they were,
Q All right. and you were in wvhat kind of car?
s A My blagk Rambler.
Q@ Is it two-door, four-door?
A I dan't even remexber, ®Got burat up.
. Q In‘ whtt way ware you locking to see what was going

cm behind you when all of this was then ogourring?
[ (X
A ﬁavh to repeat it again, please,

,Q;; M}at qay were you looking behind you to observe

" all of this that was going on behind you?

a I was looking to the south.

Q Over your right shoulder or your left shoulder?

A N¢, the left shoulder. |

Q Of your left shoulder out the window?

A On the driver's side.

Q Window opened oxr closed?

A It was opan gtill £rom talking to Shorty.

Q All right. BSo then you were cranking your neck as

© you were going out here around to see what was going on there?

A Yes, I was,
. Q As you were driving in by thias time a north-

easterly direction, is that right?

A Yesn. )

Q  ALL right.

"By the way, when was it that all of this happened?

Did Jyou say about two weeks after the August LEth raid?

A Shortly after the rald. I don't know exactly.
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‘ :;ta:i:.ter, noxr form nor exprass any opinion on it until it is

fi‘nally suhmitted to you.

- all. of this business there in the yard of the Spahih Ranch the

A wesk or two, I wsaid.
THE COURT: We'll recess now, ladier and gentlemen, for
approximately ten minutes.
During the recesaz you are admonished not to
convarse amongst yourselves, nor with anyone else, nor permit

anyone to converse with you on any subject connected with the

C, (Afterncon recess.)

TH! CGURT":- The-jury is all present, the record should
sh_r.\)wr. The -defendant is pregent with his counasel.
U von may proceed.
. Q b, BY MR, DENNY: Ma‘am, we were on the subject of when
last time you say you gsaw Shorty occurred.
Lat me read you yéur testimony from yesterday.
*Q BY MR. MANZELLA: All right, Mrs. Pearl,
~=% this is Page 5073,
*All right, Mrs, Pearl, when was the last time
you saw Shorty sShea?
- Late one evening when I wag going home.
"3  How long after the August raid was this?
“A Ch, a couplée of weeks,
"Q That was the lagt time you saw Bhorty
sShea?
- “A  Yes.
*Q  And I take it that was the last time

you heard from him, is that right?
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lla~3 1 i Yeg."
. 2 it war a couple of weeks, then?
3 A It could have been, more or less.
* 4 Oh, a couple Of weeks is not a definite amount. I

5 joouldn't be pinned to the exact time, the number of days. It
i 6 seoned like a weak or twp. Belween a week, a week or two,

7 two weaks, moxe or lezs.

8 Q Well, let me read your testimony at the Grand .‘Iui:y
9 J:"_e;:g; Page 838.

LU S "Q How moon after the raid of August 16,
p .l u 1969, was it that you beliaeve you last asaw Shorty
12 .f; . .Shpu_'a.". ::;‘\.} | »
13 S e o ek
F BT i I pean, “Answex, a waek."
. : 15 'A o well, time; a day or twe, isn't important in our
s 16 ;| nemories. - W Hever kept track of days, of time, Every day was

17 | a working day.

18 Q Your testimony in the Groyan case on September 28,
¥ 1971,

20 "g  BY MR, KATZ: Using August 16, 1969, as a

2 frame of refersnce, zpproximately when did this event

2 occuz?

2 "A About & week laker.

2 "Q 50 we're talking xoughly in the area of

’ = August 23rd, August 24th?
£ % YA Yes."
.‘ = A Yes, I remember, yee.
28

Q All right.
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I didn't say a definite date.
August 23rd or August 24th, that area?

could have heen, more or less.

2o 0 W

All right, wa'am.
Well, then, all of these conversationg that you éay
you heard wera present at or these two or three bektween Frank
Retz and George Spahn, all occurred betwesn abovwt August 17
and August 23xd or 24th?

MR, MANZELIA: The guestion has been asked and snswered.

THE COURT: Sustained. |

Q BY MR. DBNNY: We'qd talked about Shorty living out
jbf‘}ﬁ,a car.,

[k SR

Did he have suitcases there in the car?
A He ownad some suitopses.

'zfx 9 ‘15yg%;;:yoé:gaw him getting things out of the trunk

| of nis car?

' ’thlfngﬂe'trunk»

i} Q:) ‘ 2§§‘??1bcasas. didn't you?
A" ' e trunk. I know he had a trunk.
Q No, I'm talking about -=-
. Tyunk of the car.
G -» trubk Of the Comet.
A . Yas, he'd open it and dig in there once in a vhile.
Q And you saw him do that, is that xight?
A - Yes, )
Q This is right out in the broad-open area there where

he parked his car?
A Yasn.
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Q And other people were around at the pame time you'd

| séen him, pight?

A Yes.

Q Members OF the Manson Family as well as the other
eowboys?

A Yes.

Q Shorty Aldn't sneak up to the back of hig car and

open the trunk and take stuff out of it like that?

A No, but I dian't see him mulling around that bunch, |

~around the caxn,
Q All right.
By the way, was Shorty's car in kind of bad shape,
' too - to your knowledge?
. U MR, MANRZERLA: Objection, the gquestion is vague and

ambiguous. Calle for specnlatkion.

' THE COURT: Bustained.

& BY MR. DENNY: Well, iet ma rephrase the guestion.
R m:e :;rou: »a'wara at all of the condition of the car,
thn,;'afeqbanicgl condition, the exterior condition?
: A '# "_“.ﬁct' particularly. I rode in it once.
. Rt Fhorty. ever comment to you at the time you rode in
it about brakes being bad?
A No.

MR. MANZELLA: Objectlon.

¢ - BY MR. DENNY: ©Or the tires being worn?
A Ro.
Q Ever have » flat tire with --

THE COURT: This is outaide the scope of the direct,
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Mr. Denny.
Q
night, if we may.

A
Q

right?

A
Q
A

about December 15, 1970, is that right?

One in July?

Let's procaeed.

BY MR. DENNY: Now, let's get back to this mponlit

Thus far you've testifled in the Grand Jury hearing

Yes.

You testifiad in two Grogan trials, is that

Yaxs,
One in Sgptembar?

Yes.
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Honox?

Q You testified in the Manson case, in August ~=
or, I'm gorry. Alsgo in September, is that right, of 19717

A Yen.

) Now, na'am, when is the firgt time that you
mentioned to anyoe, in comnection with the prosecution of
this case, that it was & moonlight night?

A I dtén't mention --
;. MR, MANZELIA; Objection ==
) BY MR, JENNY: == at the time that you gaw «~
. . MR, MANZELLA: . Objection. That's not relevant.
VMR, bERNY: Yol Homor, I can make an offer of proof.
. IME. COURT: Read the guestion to me, please, would you,|
Mr, Williams? - “
- .. '(Whexkupon the recozd was resd by the reporter.)
THE COURT: The objection 1y overruled. '
You may angwer.

THE WITNESS: I trever menticned it wag 4 moonlight
night, when I relsted the Incident, te my knowledge.

2 BY MR. DENNY: Well, then, the firgt time you
mentioned it was the second Grogan trial; is that right?

MR. MANZELIA: Objsction. It's nobt velevant.

THE COURT: Susgirined.

MR, DENNY: Well, mey I make an offer of proof, your

THE COURT: No, you may not. You may continue.

Q BY MR, DENNY: Well, ma'sn, isn't it a fact
that you didn’t mention anything about 8 moonlight night
until you heaxrd from someone in the progecution that
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Barbhara Hoyt said; "Oh, I hedard someone scream on a mommiight
night," and this is when you gaild, for the first time, in
September ¢f 1971, "The last time I saw Shorty was & full
moon., "

A Na.

MR, MANZELIA: Objection. That's a mischaracterization
of her tegtimony.

THE CQURT: Overruled. Has she answered? |

THE WEINESS: I didn't even hear that Barbara Hoyt gmid
anything }ike that, |

'@ BY MR. DENNY: Someome in the prosecution told

| * you that another witness s going to say that she heard

+ Shoxty -scveaning on-a. full moon night; isn't that true, -~
. R ‘A‘h : NO TR
R - before you testified for the second Grogan
tetale -
A - Nos I'never --

2 And before that, you had never menticned, &t
any trial, any proceeding, any Grand Jury hearing, or to any
police officer that there wis & full moon out, the last time
you saw Shorty; isn't thet a fact?

A 1 never mentloned if wntil it was stressed to
me. "It must have been light., Was it moonlight?"

And I said, "Well, it was light. The sky was

¥

light."

it wag pumped into me ~- "How ~~ how much was
et

"Well, it was light."
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. - a B
T

]
A

It was pumped into you, wasn't 1t?
ﬁ&ll; I e

MR, RAXY: Your Hemor, I am g¢ing to objeet to Mr, Denny
yelling at the witness,
MR, DENNY: I'm gorry.

THE COURI:

G

A
How light?
Q

<

J

kY

"

A

A

Q
REEY UL
Q

I
L | 3
'

LY

That was geveral decibels above ~-
BY MR, DENNY:
It wag pumped into you?

it wer gquestioned to me, "How light? How light?
There mist have been moon.

1'm terribly sorwey, Mrs. Pearl.

There was moon."”
And when wag it pumped ~=

“And how much."

== punped into you?

Like now,
Some lawyer telling you, ~~
Ho, B

L]

I pever méntioned ==~

v Mhere 'i;i::aﬁ' have been light. There must have

.Tkigam ‘st bave been light."
Isn't that right?
No; I 'don't remember anybody mentioning light.

I saw what L saw, and there wag light enough to sece, and

thig is all
Q

I was Interegted in.
Vasn't it Mr, Katz, the Deputy District Attorney,

who trled the gecond Grogan casge, who pumped into you --

A
Q
A

Ko,
-= that there must have been light?
He knew there was light, if I could see.
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. .
N

g And he told you that there must have been light, if

‘you could see; imn't that right?

A No. He asked me if I had ever worked ouf in --
and seeri those people there befoxe, with no artificial lights.
I was out, and there was no lights but the sky.

Q He guestioned you abbut that, before the first

| 6rogan trial, didn*t he?

A Yeah,

Q And you never sald anything about moonlight then,
aid you? ‘

MR, KAY: Objection. It assumes a fact nok in evidence,

that she was asked.
THE COURT: Sustained.
Q BY MR. DENNY: You were questioned by Mr, Katz,
bafore you testified at the first Grogan trial, before you
testified at the Grand Jury, before you tegtified at the Manson
trial, as to how much light there was, wveren't you? |
a That didn't chatige the mmount of light -
Objection,

MR, MANZELLA: The guestion is compound.

,‘ ‘.'_ MR, DENNY: May I have the answer ~- the quesi:ion read

, "ba,ck to the witness, your Honor?

THE COURTs All right. The answer is stricken, whatever

,-ii:’:.a; and km abjedtion i& pustained.

)

‘x’ha qnestwn wh§ compound,

testifiad at i:ha Grand Jury hearing, questioned by Mr. Katz,

You were guestioned before you

" the Dé:puty D. A, who put on the Grand Jury heaxing, as to how

much light there was, weren't you?
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12a-2 1 < A it wae mentioned.
¢ g Q And you never mentioned that there was a full moon- |
3 | light, Aaid you?
¥ 4 a I don’t remember.
5 Q You were questichned by Mr. Katz hefore you testiﬂeﬂy
£ ¢ | abt the firgt Grogan trial, ae to how much light there was, weren''t
7 | you? |
8 A It wae probably mentloned,
g Q And you never sald there was a full moonlight, aid
10 | you?
11 A I don't remember,
12 MR. MANZELLA: That guestion's been asked and answered.
13 THE COURT: The =~
ot 14 THE WITNESS: I don‘'t remember,
.' ? 15 THE COURTY Excuse me just a moment,
; 6 If there is an objection, Mrs, Pearl, wait just a
17 | moment and let the Court rule on iLt.
8 | THE WITNESS: Aall right.
| THE COURT: The objectlon is overruled. The answer may
20 | remain in the recoxd now,
21 Q BY MR, DENNY: And you were guestioned hefére the
22 .Ha;nsop trial, as to how much light there was, the last night you
2 | saw Shorty, weren't you?
. # .l A It's poseible;
& 28 Q And you naever stated that there was & full moonlight
_- %,5- ;.26‘- “ﬂigh@'&‘id ym:} { 1- .
® 2 a I dori't know,
% {7"_‘-‘ th *-'; Aﬁd the first time you ever mentioned anything about
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-
Tl

" anyone did.

" khat right?

i .
i

- - -

X 4 LR
a full moonlight night was whent you testified in the second

Grogan trial, in September of 1971; isn't that right?

MR. MANZRLLA: The gqueation has been asked and answered.

THE COURTs: Bustained.

Q BY MR. DENNY: who was it, ma‘am -- who was it ~-
who pumped you an& pumped you and pumped you, as you said,
about it being a full moonlight night?

A It's never heen an issue before like it is now.

Q who was it, ma'am, from the prosecution, who
pumped you on that subjeqt?

MR, KAY: That's assuning a faghk not in evidence, ihat

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: You indicated earliexr that someone
had pumped you sbhout that, did you not?
A Wwell, I was insinuating yourself.
Q You were insinuating =
MR, MANZELLA: I'm sgorry, I dldn't hear that answer,
your Honor. cCould I have it read back?
THE QOURYT: You may.
(Whereupon, the record wae read by the reporter as
follows: '
"a  well, I was insinuating yourself.")
Q BY MR, DENNY: You were insinuating mysel#, that

sonebody wag punping you earlier like I'm doiny now; isntt

3 Not gomeone. You.

Q I never pumped you eaarlier about the moon, dig I?
' ‘H‘. f : :
ot e x [

=
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- T.oiL A
1| 4s A TdusE Siow.
. 2 S Q ¢ -}Yés‘. But someoné elge did —-
3 1 . A Moy
1?.&'-4 4 Q ~= before you testified in the Grogan case, the

5 second Grogan case; isn't that right?

¢ 6 A I don't remember. That's detail.

7 Q That's an impoxtant detall., wWill you txy to
8 remember?

9 MR. MANZELLA:; Objection. Ask that Mr, Denny's

10 conment beé stricken, =«

nm THE COURT: Yes.
12 MR, MANZELLA: -- and the jury instructed to dieregard
13 ik,
¢ 14 THE COURT: Yes. Mr, Denny's comment is stricken, and
. t 5 the jury's instructed to disregard it. ’
. 16 Q BY MR. DENNY: Ma'am, will you try to remember

u who it was —-

B MR. MANZELLAi Object to that —- I'm sorry.

1 ' Q BY MR. DENNY: -~ who you talked to, and to whom

2 | you said, for the first time, that this was a moonlight night?

12b £l # A I don't know.
Cw |
- 23
%4
* 25
) 26

27

28 '
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| nomber of Gimes with Sergeant Paul Whiteley.

MR. MARZELLA: Objection, your Honor. The guestion is
conpound, and Li't" adsumes a fact not in evidence,
V7 ouE GOURT:  The objection is overruled. The answer may'
reitain. in ;'.:h'g i?woxd.
| ‘ ‘ She has responded, ,
{7 @ ! BY MR\ DENNY: wWasn't it Mr. Katz?
MR, MANZELLA: Objection. 7The guestion has been asked and
angwered.
THE COURT: sSustained,
Q BY MR. DENNY: Or Sergeant Whiteley?
MR, MBNZBLLA: The same ob ection.
THE COURT: 'The objection is sustained. 7You needn't
answer.
Q BY MR, DENNY: Ma'am, you indicated that Shoxty
got bit parts in pictures, as sort of pay for the work that he
aid.
In 1969, to your knowledge, how many bit partes gia -
he gat in the pictures that were made at the sSpahn Ranch?
MR, MANZELLA: Objegtion, It assumes a fact not in
evidence, that he got any. '
Q | BY MR. DENNYs: If he got any,
THE COURT: Overruled. You may answer, if you know.
THE WITNESS: He probably got one, that I know of.
Q BY MR. DENNY: All right.
{Pause in the proceedings.)
Now, ma'am, you stated teo us that you've balked a

Do you remembeyr talking to Sergeant Paul Whibteley
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1 | on Decepber l4th, 1969, at which time he intexrviewed you,

. 2 | Rand‘g Starr and George Spahn at the Spahn Movie Ranch? December
oo '35- f :1:4'.‘ 19697 Just a couple of weaks before Christmas?
k ‘ 3 s Or eleven daye before Christmas, 19697
; s ¢ A ]‘ I"x‘dmi.;mber talking with him,
g 6 Q And ie 1t a fact that all of you gtated to him,

7 ther.hex, in his presence, that they had not seen -~ or that yoy
8 ail ‘haa not seen Donald Jerdige Shea since approximately the

o | wiadle of September, 19697
o A I don't remesher that date, that specific data,

1 { right now.

12 Q Do you remembey -
1B | A Because I dldn't have anything to hase my dates
' 4 | on.
. j 15 Q Do you recall stating, in the presence of
s 16 | Sergeant Whiteley and Randy Starr and Geoxge Spahn, on

d December 14, 1969, that you had not seen Donald Jerome Shea
18 1 gince approximately the middle of Septenber, 19697

9 MR, MANZELLAs The question has been asked and answered.
2 THE COURTH You may answer that yes or no.
2 .Dovyou recall making such a statament?
# YHE WITNESS: I recall, |
2 MR. DENNY: Thank you very mugh. No further guestions.
24
: » REDIRECT EXAMINMATION
; % | BY MR, MANZELLA:
. 27 Q Mrs. Pearl, you said that you didn't have anything
RED. Xam | to base your dates on., What did you mean by that?
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A Until we goti it in our heads about the time of the
raid, we daidn't have anything to base our time on.

Q To you -~ at the ranch, you worked almost avexy
day a; the r&ﬂch, dian't you? Seven days a week?

¥

LT A YEB«

Q And the days sort of ran together for you?

Pty

MR. DENNY: I will object to that as leading and

‘. . "“1 * ia
© suggeskivé., o .

THE. GOURT: Sustained.
;1@ i By MR. MANZELILA: Dia the days kind of run

together for.you? -

MR, DEMNY: 'Object to that as leadiny and suggestive.

THE COURT: Sustalned.

Q BY MR. MANZELLA: Did you pay much attention to
partlicular dates?

a ot unless something particularxly happened,

Q and the Spahn Ranch raid, was that == would you
place that in the category of normal events at the ranch, or
would that be conaidered an unnsual event at the ranch?

A An unuspual event,

Q And did that help you place the times or dates On
which some of the things about which you've testified have
sccurred?

A Yoz,
{Pause in the proceedings while a discusgsion off

the record ensued at the counsel table among Mr, Detiny,

Mr. Mangella and Mr. Kay.)
Q BY MR, MANZELLAr &Ll pright. Mrs. Pearl, directin
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- during the summer of 19692
i g  And directing your attention to this picture,

- Grogan, does that appear to be gubstantially the way he looked

5 ‘c;ém'Gfééan has heen mentioned. Clem Tufts, was that a nick-

- name for Stave Grogan?

your attention to the 30 photographs ~~ you've already looked
at these, I believe ~~ starting with People's 49, a picture of
Charles Manson.

and directing your attentlon to that photograph,
does that appsay to be substantially the way that Manson 1odkadl

g ‘ A Yes.

People's 77-K, which you have identified as a pictuve of Steve

if the swunmay of *697 '
A X ‘ f Y&';»y

Q By the way, the name Clem Tufts ~- Tufts or

ta

A Yeas.

Q a1l right. Direcking your attention to the
photoérnph.ﬁhich is People's 77-B, Bruce Davis, doss that appear
to be substantially the way that Hruce Davis appeared during thi
sugmer of 19697

A Yes.

Q Now, Mrs. Pearl, you used the words punped into ya;__{\;
in regard to sonme of the lagt few guestions that Mr. Denny
asked you.

Were you referring to guestions that occurred in
the gourtroom, during the course of trial?

A Yes,

Q And were you referring to the kind of questioning
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that Mr. Denny was Qoing -=-

A
Q

Yen.
~=- of you here just & few moments ago?

Yeaxy,

1y
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-

n iow, befows you tonollicd, nohosy old you to

say that thove ywag o full moon that nicht, did they?

A ilo. )\

L
0 Uhen Shorky told you about vorking at the palt
wines, what did he say about that?

A U211, be thought it micht bz A ood job. Hz

nas ooing to tuy it oub, ke gone a fow woels.

n And d4id he say he was goiny to o with anyhody
cloa?

A ¥os.

n o ig that?

A Lanes,

I, ITUHY:  Just o moment, I'l1 chjech to thig. This
is ambiguousn oz to timoe.
A\ BY 13, MMIZELLA: lell, I'n retting to that,

your Honor,

RN

THE COURT: Uell, better cstablich your foundstion in

AT BRIDL mz.f.muv You said that he coid that he
x:a;*;‘_;;;oing to fo with Lance?
SRRy j’fela-. '
o ‘.,ncre wvasg thz.s?
THE CLHM: thn uds the conversatlont
THE WiTEB5: At ny hone.

o DY ¥, MANZODLYA: And ves this boedowe he went

- .
. .

up to the salt nines?
A Yes.
0 And you veze avare that bhe did ovcatually 2o up

Pl
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to the salt mines, is that correct?
Yes.
And he went with Lance?
Right.
And do you recall what year this wasg?
Not really.
Do you yecall whether i1t wes during the year
before the swmer of 19697
MR, DENNY: 1711 object to that as leading and
suggestive,
THE COURT: Sugtained.
Q BY MR, MANZELLA: Wwas it in 19687
MR, LENNY: Leading and suggestive. '
MR, MANZELLA: It is not leading and suggestive. 1I'm
asking her if 1t waz in 1968.
THE COURT: Owermuled.
MR. DENNY: It 1s the same thing as before, 1969,
 THE WIINESS: 1 believe it vas,
ot ‘: Q, BY MR. MANZELIA:; Now, you said that over the 13
k !}yaaz:s that you knew Shorty, there were occagiong when you

O > B2 P L

gaVa himmmey. S
L _ What kinds of oceasions are you talking about?
. AL E‘ell, only 4f he needed something. He never
asked. for st ;iv.st spending momey, money to spend. If he
needsd sopething, he would tell me what he needed it for.
| Q Anything particular in mind?
A Well, yes, I vemewber one. He wanted to get
hig guns,
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- ’recall seeing mewbers of the Manson Family near Shosty's

S

Q That's the occasion you've already testified
about previpusly?

A Yes, it is the last thing I remember he wanted
money for,

Q How, in the last half of August, 1969, the
period about which we've spent most of oux time questioning
you, did you ever gee meémbers of the Family around Shoxrty
when he took things out of the trunk of his car; mewbers of
the Family, the Mangon Family?

Did you ever see them around Shorty when he took
- things out of the trunk of hig car, if you resember?

A I can't remember speclally. There was alwiys
people around. _

Q But you don't know specifically vhether members
of the Manson Family were around the car at the time that
Shorty topk things ocut of the trunk of his cax?

MR, DENNY: .Asgked and answered.

THE CODRT; Susgtained.

MR, MANZELIA: No, it hasn't been asked and angwered.

Q BY MR. MANZELLA: You said that people were
always axcurd,

Now, what I'm asking you is, do you speciﬁicaliy

cay &t the time he toclt SO things out of the trunk of hig
ca’r‘?\'\“-' S

HR; WHNY: Agkeﬂ and angwered.

‘IHE C(IIR".?' Sustalned.

1 MR, MAHzElMs “May I approach the bench, your Homoxn?
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I'm agking her if she saw people around the car.

question you put to her concerning whether she saw people
around the car.

#sking her if ghe saw people arxcamd the car.
around there.

whether there were Huns'm people, but there was alwaya people
around,

agking her whether there was always people dround the caz.

{ ¢ Whem you said there was dlways pecple aroumd,
fwbat d1d you mean by that?

_ , Q. 32' MR. WZELIA‘ Well, but you mever remshber
seaing thcm. do yqu? o

THE COURY: All right, you mky.

(Wherewpon, the following proceedings were had
at the bench among Court and coungel, outside the
hearing of the jury:)

MR, MANZELILA: If she sald that she gaw peoplearcund,

THE COURT: Well, I agsume that was In response to the

MR, MANZELIA: No, she sald she saw pecple around. I'm
THE COURT: HNo, ahe said theve were always people

MR, DENNY: She sald she could not remember speciffcally

MR, MANZELXA: That's not what I am asking her, I'm

THE COURY: 11 sustain the objectien.

(Whexeupon, the following proceedings were had
in open court within the presence and hearing of the
Jury:)

THE COURT: That answey may need some clarification.

THE WImESS: It 18 likely there were.

!
N x &

(R

&

- i
T
!
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135 1 THE COURT: What vas that, it is iikely they were
.ﬁ 2 | what?

8 THE WITNESS: It is likely they were around sny time

» 4 anyorie opened a car door.

: 5 THE COURT; Well, do you vemanber any specific incid‘ent:‘{

. 6 THE WITNESS: Any specific tiwe, I can't remesber any
1| specific time.
B 3 BY MR, MANZELIA: All pight. When you say pecple

9 were around, you mean in the parking area of Spaln Ranchj is
10 that right?

un A Yes.
2 - g All right, Mrs. Pearl, you cen see from the
B | witrness stand, ¥ thiok, People 's 80e4. ,
. 14 And on thig photograph «+ 1L'11 put 1t back over
. : 15 here now that you've seen it.
1%a £15% | - A Yes.
17
18
19
20
21
22
23
24
K %
} 26 )
. 27

A2 D
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13a=1 Q "I believe you sald in answer -~ I believe Mr.

o » | Denny asked yoit 4f yod put that arrow and the word "cax"

3 | at a prior proceeding.

- 4 A Yes, I did.

: 5 Q  And you sald "Yes."

¢ 6 A Yed.
7 Q Kow, you put that mark on that photograph yesters
s | day in this proceeding didn't you?
9 A Yegy yes. |
10 g Why did you say you put that mark on there in a

u | prior proceeding or why did you anawer yes to Mr, Demmy's
2 I guestion when he asked you 1f you had put if on in 2 prior
1B proceeding; why did you say yes?

. u A Becauge I remembered it wis my writing 4nd I
. l . B | puk it on.
8 16 Q You had forgotten that you put it on yesterday,
" | ig that right?
18 A It didn'’t concentrate on my mind. I juet happened
¥ I to remember I put it on.
w | Q@  ALL sight. Now, you said that in the lagt half

21 of August, 1969, there was no room for Shorty to gleep in the
# we on the boardwalk, % that correct?

% A Yes,
. % | Q@ And why was that?
* % A It wag all taken over.
: % Q@ By whom?

7 4 By the Family?

* ) The Manstm Family?

bl

. CieloDrive.cOmARCHIVES



@

ey

10

11

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23 -

24

25

26

27,

28

5247

Xﬁﬁ* .

Q ) | Wheres ‘had t:he. caﬁboys slept before the Manson
Family took w&x t:hase bulldings?

- A 'J.Ihey h.ad slept in vhat we ¢cgll the jail and the
gypEy wason‘ “

Q And the bunkhouge?

A Bunkhouse, yes.

¢ Naow, in August of '69, let's refer to People's
29, which is the aexisl photograph.

Can you gee it from whexre you axe, Mrg. Pearl?

A I ¢an see it from here.

Q All right, directing your aftention to the yard
area or parking area of Spalm Ranch. The axea about vhich
we 've. been 'talking for the last few hours.

What was the ground, what material made up the
ground in the parking erea, the yaid area of Spahn Ranch?

A Sand.,
Q Whit color send?
A Light sand,

2 And wag 1t substantially as it shows in the r.dlm::
photograph 80~-A?

A Yes.

Q And in the colox photographs, the 80 geries,
there's some green grass ghown. '

Was that grasg there in August of '697

A Yes, it was there all the time.

G By the way, was there anything distinctive shout |
Shorty's voicve? |
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"
-

o> 8

Yes, he had an wnusual voice.
Did he have any kind of an accent?

- Yes. .
"1 et kind of wn accent?

Hevwag from Boston.

P '
" L gake it you're ssying he had a Boston a¢éent?

‘!'.Eg"' N yo
Was it hnt_isua]., aside from the fact it was 4

Bogton accent?

> O e

Q-

Yes, he bad a voice different from dnyone else.
That you'd heard, in any event?

Yes.

Now, July and August of 1969, how often did

Frank Retz stop by to see George Spahn?

)

a » L » L& > O
¢

A
Pointing.

Q
A

to walk.

Well, every day.

Did he ever coie by more than omoe g day?
Yes.

Infrequently or Frequently?

Frequently.

Did you ever szee Mr. Refz on this property?
Yes.

What did you see him doing, anything?
Locking over the landscape, moatly walking.

Did he walk a lot?
Lots, He wag &n athletic type person who 1iked

And was it duving these walks that he offen
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13a~4 1 stopped in to see Ceorge Spahn?

“'. 2 | A Yes.

3 Q Now, Mis, Pearl, let's go to that -~ the night,
: s+ | the last night that you saw Shorty.
. 5 _ Were you paying particular attention to the
¢ 6 men who got out of that car after it drove in and parked?

7 A Yes.

8 . Q Why?

9 _ \ A . It was 8¢ -tmusuai to see them all get out of

I | ~

10 - -the car at the same time.

o b Q Why did you pay particular attention to the
12 ’"ine:ldemt; what: wah unuﬁu;al about it?
B & It: uas lat:e at night. I never seen him out
L 1ike t;hatt befozg. .
. : 15 . qQ‘, And haci anything occurred earlier thatmade you .
£ 16 pay ;;artiéular attention to what was happening at that
1 moment?
18 A Well, just the conversation I had with Shorty.
1o Q What was it about that that made you pay
20 particular attention to these -- the men getting out of the
n car?
2 1 a Well, in his conversation he said, "Pearl,

23 they're out to get me.n

) 24 MR. DENNY: Just a moment, just a moment, I'11 object
* 5 to that and move the answer be stricken for the purpose of
i % objection and hearsay.

® o THE COURT: The Court will strike it for the purpose

% of the obhjection.
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The objection is ~-
MR, DENNY: 1It is hearsay. It is béeyond the scope of
the redirect and her «~-
MR. MANZELLA: I'm sorry.
?HE COURT: The objection is overruled., The Court will
reinq%;ﬁg it.
, ::}"‘{ It has previously been admitted and his remarks
to Mrs, Pearl have previously been admitted to show his
§;§c§telof'mind‘gndfﬁhig.i;fi reiteration ¢f the remarks or -~
strike that. - 7
/MR DENNY: - Well --
*fﬁérbonﬁrzl His remarks now she is stating are admitted

LN %
e

teo sﬂﬁ;:his{;taté‘pﬁ hind, if it does in your judgment show
a state of mind,
MR, DENNY: I would like to approach the bench on this,
THE COURT: All right, you may,
MR. DENNY: Because there is some -~
THE COURT: You may, for that limited purpose, only,

ladies and gentlemen.
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13b-1 1 (Whereupon, the following proceedings were had at
.' 2 | the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
3 | dury)
' 4 MR, DENNY: Your Honor, at the time she previocusly
. 5 | vestified she did not say anything and I made a specific notein
i 6 | some of my other notes on this ko the effect that Shorty had
7 | told her, "I think they're out ko get me."
8 _THE COURTS Yes.
? | MR. XKAY: 5She sald that at the Grogan trial, though.
o THE COURT: Yes, she did not state it in this trial,
i MR, DENNY: And she did not ziatc it in this trial. I
2 1 nave 'specific_all;; stayed awey from that area of cross examina-
® ol bion, And this ie bayond the scops of the redirest, then.
® s ¥R, KBY: Huh-uh,
W B L m, saNzeLiar Hubeuh.
‘ * 36, ’ MR, DE;HKY‘; ‘i..’x'h'ig is beyaﬁd the scope of redirent for them
17 to ge:t:' j}_nn now-fuxther statements allegedly made by shorty,
18 S m.*mzﬁ:m: No, it ien't.
. TH,E-Q‘O?R‘JJS ' fhe Court doesn't think it is beyond the scope
® | of airect. He was asking her why she paild particular attention
# ta their activities. She responded why.
2 MR, DENNY: Well, she can say something Shorty told her,
B but ge'ti:ing into the conversabtion now is going to her state of
; # mind. And you're getting hearsay on hearsay on hearsay to show/
) % her state of mind, |
g ® Her state of mind can be shown by the fact that
. . 27 Shorty had told her something.
” MR. MANZELLA: No, but that's her anawer. That's why ehe

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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pald attention to it. That'z her anawer.

THE COURT: Excuse me just a minute, The Court will
pustain your objection -~ strike it -~ and you may re-ask her;-
But if you wigh to, you can approach the bench and I think a
proper rasponge,; if the conversation was the reamson, would be
because of what Bhorty saigd.

MR. MANZELLA: But I don't coach my witnesses, your
Honor, and there would be no way of me getting it. It is
her reagon. 1t is offered on Shea's state of mind.

MR. DENNY: Well, now, you're ofiering it on her state off
mind?

PHE QOURTs Excuse ne.

MR. KAY: Your Honor =

{whereupon, the following proceedings weve had in

oban court within the presence and hearing of the jurys:)

.y THE COURT: The Court will stiike the last answer,

ladies and gentlenen.
oo MR.aHARZELLA; Your Honor, I'm soxrry, the Court struck

?

' it .om what grounda? Your Honor, on what grounds did your

JHopox sustain the objection?
N " "'ﬁﬁﬂlhﬁuﬁT: The Court simply sustained the objection,
. * MR« QHQZELQAz On which grounds, your Honor?
| THE COURT; It does go beyond the scope of the direct.
MR, DENNY: OFf oross.
THE COURT: Of the cross, rather.
MR, MANZELLA: P.ople would ask to ye~open direct for

that guestion and ask that it be reinstated, and then close

direct.
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MR. DENNY: I would object to that because that's not the |

purpeose of which they're seaking to adnit it at this time.
MR. MANZELLA: Well, your Honox, if it is within -~
THE COURT: The Court will permit you to do it,
MR, MANZELLA: All right, and can the ahswér be rein-

| stated with the admonition to the jury?

THE COURT: You can reatake your guestion that you wish
to put on redirect that you have asked permission of the Couxt t
put to her in re-opening.

MR. MANZELLAt That's the only guestion. I just ask
that the answer be reinstated for that purpose.

THE COURT: Ask the guestion. The Court strikes the

| answeat.

MR. MANZELLA: 7Your Honoy, I'm soOrry, what I aw suggesting|

there’s no need ko ~=

THE COURT: I know what you are suggesting. The Court

- &ximply wants you to restate your question.

MR. MAMZELLA: All right.
"' 9 - Mgs, Pearl, tell us why aid you pay pacticular

4

attention to the men getting out of the car and going towards

1, # ;

] Shgrty? ' o <7 ‘ . N

A Because 0f our conversation a few minutes before

L |

Q , °An& did you identify Manson, Davis, Grogan and

Wateon from the'things that Mr. Denny asked you about or just

bezause you knew that it was them?
A Oh, I just knew it was thea,
G Any doubt in your mind about that?

U
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A No doubt.

MR. MANZELLA: Okay, thanks, Mrs. Pearl.

THE COURT: Relross.

MR. DENNY¥: May I have ‘just a moment, your Honor?
THE COURY: Yes, you nay.

RECROSS EXAMINATION
BY MR. DERNY:

g well, Mrs. Peaxrl, it is a fact, is it not, that
variouse members of the =—~ various male members of the Manson
Pamily came and went together to and from the ranch dally?

MR. MANZELLA: Objection, it is not relevant.

THE COURT: Sustained.

MR, DENNY: Relevant to her answer, your Honor, that this
was unusual that they came in at 12:00 o'clock that night or
whatever it was. '

THE COURT: All right, I'1ll overrule the objection.

Q BY MR. DENNY: Isn‘t it a fact, ma'am, -- let’'s
just take dugust of 1969.

. In -~ in singly and in pairs and in three's and
‘fdkr‘s and five's, male members Of the Manson group came and
went togetheér from the ranch, isn't that right?

A They came casnally and mulled araund.

o Y
E | 1 3 Eoaea
. - R Lot

= R R
Yy By . - v T . ' .
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14~1 1 Q well, ma'am, I am talking about in automcbiles,
() , | how,
3 They left the ranch to go places togethery they
« 4 | came back togethexr; right?
: 5 i MR. MANZELLA: Objection. It's not relevankt, unless
¥ ¢ | Mr. Denny's referring to this period of time at night.
7 MR, DENNY: I am referring to the period of August,
g | 1969.
9 THE COURT: The objaction is sustained.
10 Q BY MR. DEM: At night. Now, ma'am, you saw them

11 leave at night, Qidn't you, together? daroups of them?
12 A It 4qidantt make a point in ay mind. I had seen them

13 | come and go.

* IEI Q Well, ma’am, whether it made a point in your mind
. ) 5 | or nok, you can tell this jury, ¢an you not, that you did on a

A |

. 16 nusber of occasions in August, 1969, in the evening, see them

17 leave the rarnch area together, groups of them, Manson men,

18 | male members of the Manson Family?

1 You did see that, didn't you?
20 A Cagually mulling around, is what I saw.
21 Q And getting into an automobile of some gort and

2 | driving away?
23 A Right. But casually.

e

% 1 g All right. Whetheér casually or not, they did it.

o,

‘ 25; | - Afid they casually drove bhack, too, together: right?

26 A Oucasionally.

- S TSR
-

i

:,,27" R T '.ch:éas;:ion’i;;].yf. And they weren't goody-goodies who

%8 | came in at 9:00 o'clock and went to bed. They came in late,
e

AR IR At CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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34~2 1 | freguently, about the time you were leaving: isn't that right?
. 2 | y:3 No, they didn't come in too much at that hour.
3 | Q Sometines came in a good deal later, after you had
‘ s | lert?
2- 5 A Probably.
d 6 | Q All right. GSometimes came in about 11:00 o'clock

7 or midnighty right?

8 A Apparently,

9 Q 2ll right, ma'am. By the way, you heard‘Shorty
0 | talk a lot. Was he kind of a guiet-spoken fellow?

n A No.
1 & Kind of a loud, raucous fellow?
13 A He was a loud man.
’ 14 Q A loud man. And he had kind of & loud laugh?
. : B A Yes.
¢ 16 Q A boisterous laugh; is that right?
u a Boisterous.
18 Q Now, ma'am, he played cowboy parts in pictures,
¥ | aidn't he?
0 A Yes.
2l Q Well, did he use his regular speaking voice in

2 | pie¢tureas, that you know 0of?2

3 A The type of part that he played f£it his character.
) 2 Q Well -~
: 2 A Now, & boisterous type of man; 2 rowdy.
N % Q- | Ma‘am,what I'in asking is: Did he use his regulaxr
. | 27, \;roiée in pictures, that you were aware of, =--
2

: ) 3 T *: A Y‘es'

CieloDrive.cOmARCHIVES



T | 5257

o
it

1l as playing a cowboy?

14~3 1 o
‘.F 2 | A ; Yes. -

3 Q htréuéh, tough, boisterous man?

4 A Yas.

: 5 Q Wwith a “Bahs-ton* accent?

‘ 6 A He had 2 peculiar way of talking,
! Q Well, now, aid he -- did he talk with his own voice?
8 A I'm not referring to the Boston accent. I am
° | referring to his peculiar voice.
| o Well, I am refarring to his Boston accent, ma‘am.

B | pid he talk with a Boston accent, ox did he talk like many

2 | cowboys talk, with kind of & western drawl?

13

A He put that drawl on.
® * Q@ ALl right. And that's the way he talked most OFf
5 ® | time, wasn't it?
‘ 1 A ¥o, not unless he was in cowhoy parts,

1 when I talked to him, he kalked with his Boston

18
accent.

» G Well, he played the part of the gowboy to the hilg,

2 even off camera, didn‘'t he?

“ A Oh, he wasn't & nut over that, like you would say

22 ,
gome of them were, He didn't act like Randy Starr, there was
2 |

a difference,
24

. _ G 1 see, Did you ever hear him scream?
: * A N2, I did not.
£ ® Q He didn't go around screaming, did he?
. “ A3 No, I never heard him screaun.
® 2 In all the 13 years you know him, you knew him, ydu

Sy CieloDrive.COMARCHIVES
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-4 -} nevex heard him screida?

o v b A’ Nb.' He wasn't the bype thak would be afraid of
3 | angthing, ..
A T
* 4 g 11 right, Now, ma'am, I want to go to this

5 1 _.g,:iodj af‘lﬁimg_ that you ware puuped in court, in the secdnd
£ § | Grogan trial.
1 Is this what you mean by “being pumped”? Starting
8 at Page 709, on September 30th, 1971l. 2and this is on cross
14a folr ° examinatilon.

10 |
i
12

13

16
17
18 -
19
20
21
22
23 f

24

. 25
. 26

27

o .
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MR, MANZELLA: Your Honor, excuse me. 1'll object,
unless Mr. Denny can read it the wdy it was asked by the
defensge attorney in the Grogan trial.

THE COURT: Thas cﬁjection-is overruled,

You may proceed.

MR. DENNY: "And is it --"

ﬂm@laﬂiELLA: Iﬁ calls for hearsay, your Honor.

THE COURT: Overraled.

MR, DENNY: (Reading.)

"%  And it is true, ig it not, that there
fwaﬁ no illumination, that ia; there was no light

) ;iiuminating the area where you believe at least

-
*

J"f?. g that you saw or you have indicated that you gaw
‘;‘ .. Hr, Shaa and these man?

)
&l

LJ TS ;; ”MR; kAEZ‘~ Eﬁqusa me., There's an objection

,on tha grpunds that the question is ambigucus,
in that hq haén!t maﬁe reference to artificial light--"
i Mﬁ. HANZEL&A 1 object to Mr., Denny's reading -

L., |l‘{1"

THE éounx. Yes,

MR. MANZFLLA: -~ Mr. Katz' comments. I don't understand
why that is relevant.

THE COURT: Yes, you needn't read the cbjection.

MR. DEHNY: Your Honor, this goes to her statement that
she was pumped, and ~- '

THE COURT: Well, you may ask her ==

MR, DENNY: =-- &nd it's relative to her state of mind,
as to whether she was pumped under the circumstances.

THE COURT: You wmay read the questions and answers,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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| 'pumpeat

the questions and answers that took place at the Grogan trial,
in her testimony concerning the L{llumination, or the moom, or--|
MR, DENNY: All right, Letsg -~ |
THE COURT: -~ whatever it is.
MR. DENNY: Let's get to this, then.

"Q And it is true, ie it not, that theré was
no illumination, that is, there was no light illuminat-
ing the area where you believe at least that you saw or |
you have indicated that you saw Mr. Shea and these men?"

And then there's agn objection, a statement by the

Court,

"THE WITNESS: Shall I answer?

"Q BY MR, WEEDMAN: Yes,

"A  Yes, there was moon.

“Q  Thexre was moon?

Lo A&  Moonlight."”
" '“'THE WITNESS: There was moonlight.
Q BY MR, DENNY: Is that what you call being
A " That patt; I wasn't pumped.
I stated that there was a little light through

*
H

the moon.

A AR

I R Letis gﬁutb My, Katz! questions, then, page

717, starting at line 28, on redirect.

"Q  Now, you indicated that the lighting
thit illuminated the scene in the latter part of
August at approximately 11:00 p.m. concerning your
having last seen Shorty was by moonlight; is that

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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- &

' "éprf&eﬁ% o

"A  Yes.

"Q And as you think back now, can you tell
us spproximately whether or not you are talking about
a quarter moon, or a half moon, or something approxi-
mating & full moon?

"A A full moon, because it was very bright.

%Q  And incidentally, this ranch is in Chats-
worth at the very northern, northwesterly end of the
San Fernando Valley; is that correect?

"A  Yes,

"Q Aras you able to sse the stars clearly
when you are working out there at night?

A Yes.

"2 Is there any heavy atmosphere thch
affects your ability to clearly see the sky and the
stara?

"A  Net a thing.

"Q You are used to working under those
conditions, are you not?

A Yes."

Is that what you call being pumped?

A No, that's not being pumped, I stated that.
Q And the only time you were pumped was before
that trial; isa't that correct?
A No.
;1 ‘Q All right, ma'am.

< A It was never umentioned.

RN CieloDrive.cOmARCHIVES
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.Q ’
picturc, ﬂh:lch hal been marked 77-P, is the way Brice Davia
1ooked during the gummer of 1969; 4is that right?

. , A o

' ﬂou, you've indicated to the jury that this

Yes.'
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l4b-1 1 : MR. DENNY: There's a photograph previously marked
. | -2 'i’ébple’s 41 in another proceeding, under the same cage nunber.,
o P 3 It had been marked 41 for identification. |
-’ &3 . And I wbuld &gk that thix be marked 41 for
. 50 i.dentificatmn ;{-. l:his time, Lif the People have no objection.
. ;n 6 .-"".na.; MARZELLA: Wae it 41 at the Manson trial?
7 MR . DMY I believe so, yes.
o {11 Mb MANSELIA: Let me check. Right.
s THE COURT: It may be marked 41 here.
0} 0 BY MR. DENNY: Showiny you this photograph, is
n that the way Mr, Davis looked in the summer of 19692
12 A Yar. He looked like that, too.

13 0 and I belleve there has been marked aither for
| identification or received into evidence, as People's 98, a

California DepArtment of Motor Vehigles driver's license and

“»

16 application.

o ghowing you the photograph on the driver's

B | license, is that the way he looked during the summer of 19697

49

A I saw hiz both ways, with the mustache and without.
2 I Well, that is then the way he looked?
2 A I don't know what time he looked like which,
2 but he looked like that atk btimes. |
% Q without the beaxd?
# A without beard or with it.

g,

B (Pauge in the proceedings whille Mr. Denny

% 1 exhibited the photograph to-' the mexbers of the jury:)

"

. 2 _ MR, DENNY: Your Honor, I have no further guestions of

28 L3
| the witness on cross examination.
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Ldk-2 1 May we approach the bench a moment?
." 2 | THE COURT: Yes, you may.
3 - {(whexreupon, the following proceedings wers had at
j ! t}x@’har;ch among Court and counsel, outside the hearing of the
ce. 5] dmze) .
il o e THE COURT: I didn’t mean to preclude you from asking

7 T1 | questions sbot this gonversation, Mr. Manzella, if you wanted

s | to.
9 | - _', -.‘,m.;“-;ﬂﬂﬂ;wi:m: I'11 bring it out on redirect.
10 | THE COURT: I thought maybe you misunderstood, from the

1L

n { way Youu-.

]

12 MR, MAMZELLA: I did. I did, yes.
18 THE COUKRTs ALL right,
’ 1 MR. DENNY: I would like to take her at this point as my

own witness. And again, I think it's -~ under these circum—

16 | gtances, unlike Sergeant Whitelaey, where it would be a little
7 | ridiculous for me to walt until the end of the People's case =-|
18 1 THE COURT: I agree.

19 MR, KAY:i Well, except that she's going to have to come
20 back down with Geprge Spahn,

2o MR. DENNY: Well, with the testimony I've gotten today,
2 | I'm not sure —-

2 MR. KAY: Well, you accused us of bad faith in not

% ¢alling George Spahn.

texy,

% MR. DENNY: Well, you ¢an accuse me of bad faith in not

% galling him.

o

& THE CQURT: All right, I'll peramit you.

2 MR, KAY: May Mr, Manzella ask those questions on
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Lib-3 1 | redirect?
@ ) THE COURT: Yes.
3 MR, KAY: Before Mr. Denny starts?
; s THE COURT: Yes, you may.
. 5 MR. KAY: Thank you, your Honox.
¢ 6 L {Wwhereupon, the following procesdings were had in

7 | open 'éourt, within the pressnce and hearing of the jurye)

' a" v MR. DENNY: Your Honor, at this time, for whatever legal
"'],,9 ‘ signiﬁicance :U: ‘may have, I would reguest to quastion this

10 | -wién&ss aa to n;&tter!“ ?mt covered by the Pgople's evidence, and.
no| therefora t:aking her as & defense witness at this time.

2 | ¢ JTHE COURES Do the People wigh to proceed?

B x«m MANZELLA: No, that's all right, Mr. Denny can go

4 | first, yc;ur Iilonor’

.' ’ L | THE COURT: All vight, Go ahead. 7This is part of the

16 defenga evidence.

17 | You may proceed,
15 fol B
19 RUBY PBARL,

20 | called as a witness by snd on behalf of the defense, having
21 | heen previously duly sworn, was examined mnd testified as
22 | followes

2F . |

24

“y

26

-

21k

28
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DIRECT EXAMINATION

b f'Q"". Mrs. ?carl ynn were very much involved with

'cao:ge Spahn in the sale of the Spahn Ranch in Chatsworth to

Mr, Frank Ratz, is that right?
. HAHZELLA" Objection, that's vague and ambiguous
as t:o what. "vary much involved" means.

THE COURT: Sustalned.

2 BY MR, DENNY: Well, let me try to rephrase it
if it appears ambiguous to you.

You were kept current of the negotiations betwsen
Mr. Spahn and Mr. Retx concerning the sale to Mr, Retz of the
Spahn Ranch in Chatsworth, were you not?

MR. MANZFLLA: 1 object again on the ssme grounds. 1
have no objection to her testifying as to what she knew or
what she did, but I do object to that term.

THE COURT: It does call for a conclusion, sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, did you know that there were negotia-
tions between Mr. Retz and Mr. Spahn for the sale of the ranch?

A Yes,

Q Could you pull that microphone, ma'am, just a
little bit -~

A (Witness complies.)

Q BY MR, DENNY: Fine.

And were you present during some of the negotia-~

~ tions between Mr. Spehn apd Mr., Retx?

A Some,

Q And were you present at times when Mr. Retz took
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you and Mr. Spahn down to local eateries to eat and to

discuss the sale or purchase of the Spahn Ranch property?

, A Yes.
f Q That was & general toplec of conversation, at
; .gqargggwhgn My, Spay?‘ﬁnd'nr. Retx gﬁt together, is that
right? . - Ty
oA Yes. o

a Q';'.’hii‘fight. And was there -+ excuse me, may I
go igno tbgtex@ibig»rcom.just a moment, your Honor?
THE cOﬂﬁTt ihs, you may.
(Whereupon, Mr. Denny exited the courtroom,
rtturnins shortly.)
Q BY MR, DENNY: Matam, I wonder if you could come
down here again. |
Are you familiar with this larger map, I belleve
it is 93.
Yes, People’s 93, showing the Spahn Ranch area,
Iverson area, the farmhouse, the cutlaw shacks, certain
caves, creeks, the road?
A Yes. |
Q All right. And specifically this farchouse, were
you aware of any dispute between Mr. Retz and Mr. Spahn
concerning the property line on that farmhouse, going through
the farmhouse or to one side or the other of it?
I knew they had to have it surveyed.
All right., And Mr, Retz had it surveyed?
Yes.
And Mr, Spahn had it surveyed?

o » o P
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A  Years ago.

R Did he have it surveyesd again in connection with
the more recent survey that Mr. Retz made?
A Yes.

S 'R Was there a disagreement between the two as to

. the houndary line, as to where it was?

A Yes.

t

- Q ~. Were 70\1 pmnnt when thers was some -- any heated

) diseus:iom ‘batween Mr. Retr and Mx. Spalin as to that survey

or thone aurveys on the boundary line?
A o, I wn not present,
CR ‘Yad never heard any argument or discussion about
it?
MR, MANZELLA: Asked and answéred, your Honor,
THE COURT: Sustained,
Q BY MR. DENNY: All right,

As to your own knowledge concerning this survey,
and you -~ was the survey, the later survey, the more recent
survey made by Mr. Spahn, did that show that the ranch housge
was on his property or Retz' property?

A By Mr. Spahn's surveyance, no.

By Mr. Retxz' surveyance, yes,

Q In other words, you are saying that by Mr. Spatn's
survey the farmhouge or ranch hpuse was on Spahn's property?

A Yes.

2 By Mr. Retz* suryey the farmhouse wss on Retx'
property?

A Yes.
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Q On the Mary Kelly, {s that right?

A Yes. '

Q All right. And did you ever have any discussion
perscnally with Mr. Retz about this difference in surveys?

A No.
Q All right.
' Thenk you, ma'sm, very much.

I have no further questions of the witneas.
THE COURT: Would you approach the bench just briefly.
| (wheraupon the following proceedings were had

-31!: the. hench mﬁg Court and counsel, cutside the

hearing of the jury:)

THE ‘COPRT: . Now, you wish to present evidence now of -~
in reopentng direct of Shorty’s statements to her, don't you,
is that right? =

MR, MANZEFLLA: Well, I don't kriow whether I actually have
to reopen direct because Mr. Denny asked hex 1if there was
anything unusual about these men getting out of the car or
the way they come onto the ranch on his recross and I was
just going to ask her if that was the only thing that drew
her attention to it,

MR. DENMY: No, no, my recross -- I didu't ask anything
about that. ‘

MR, MANZELLA: You asked if other people came into
the ranch -- that sort of thing,

If it takes it, 1I*1l ask to reopen ~-
THE COURT: Well, the Court will permit you --
MR, MANZELLA: ~- to ask that.
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THE COURT:
he said --

MR, MANZELLA: No.
it was that made her pay attention.

Are you going into thig conversation where

I was just going to ask her what
I'm not going to ask <~
that's the only question I have to ssk her; and then I
wanted to ask her, I thipk, two questions on Mr. Denny's =-
on cross-examination, what Myr, Denny brought out, the battle

of the surveyors.

-
—vy
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THE COURT: All right.
MR. DENNY: I still think, your Hopor, again, you are

gseeking to get in her state of mind as to why she paid partie-

o

T

1B

ular attention to theae guys gaetiing out of the car.
Row, if you're talking about her state of ming,

you can get in the fact that someons told her something that
ﬂl‘e?tﬂd her. But as to what that person told ‘hex. then,
you're getting into tod dangerous ground as far as the state of
qlﬁd excaption, It is the state of mind exception
THE COURTs Excuse me just a moment.

what did she say that Shea said that she had not
anid hg aaid before? -

HARZELLA It was & part of the conversation about
things beiﬁg pe}rd around the ranch. That's the part she was
zeferring to that made he:‘pay attention.

THE ' CouRr’?:  Now, she saia that on direct?
MR. DENNY: She was going to say, your Honor, that
Bhorty sald “those guys are out to get me," and that's what she
dld not testify to on direct, And that's what she was going. to|
testify to 2s to her state of mind here, in looking at the guys
as carefully as she did in getting out of the car,. |
THE COURT: Of course, if the statement “those guye were
out £0 get me" werc'éo come in, Lo -~ were offerad to prove the
truth of that, of course it would be hearsay and it would be '
inadmissible,
MR, MANZELLA: Well, it should be clear that he wasn't
referring to the men that got out of the car, I mean; I don't |

think anybody is cénﬁending that, I mean, because clearly this
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happened bafore the caxr drove up, so she's not referring -- she!
not referring to the men whd got out of the car.
In other words, he's not saying, “Ha, hers they
. come, They're out to get me." This happened before the car
aven appearad.
THE COURT: why would that be admissible under 1250(b),
if it were Lo come in bto show the decedent'’s subsequent conduct
that is if it were to show =~ if 1t were offered to show that ox
if it were offered to show -~ that is, if it were offered to shd
" his state of mind to explain the rubsequent conduct?
_ MR, KAY: what it shows -~ ‘
‘\ THE COURT: A lack of willful disappearance?

MR. KAY: But it phows when he's in fear he contacts his
friends. He doesn’'t run away from his friends and disappeax.
He contactﬁ his ffienda and tells them he's -in fear, like
contacting Ruby Pearl there,

‘ MR.SHENZEﬁLA: And Lance Victor. The statement to Lance

“ victor waw substantially the same, if I remember correctly.

g
"

THE COURTi Fehr itself i{s not in issue.

MR. KAY: ©No, but his stite of mind and what he does
because of the fear, whetlier he disappears and leaves the
country or the state oxr something or whethei he contacts his
friends.

MR. DENNY: But they're not offering it for Shorty's
gtate of mind. They're now offering it for Pearl's state of
mind.

MR, XAY: It is relevant to both.

THE COURT: If they wexre tO re~open -~ I aggume you are

i
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asking to xe-open for the conversation then?
MR, MANZELLA: Yes, your Honor. Yes.
I don't think why we're offering it is relevant.

The guestion is, is it adnissible and —-

MR. DENNY: It Is admissible only under certain limited
clircumstances.

MR. MANZELLA: Right. And what I am saying is, under the
state of mind exception, it is admissible under the state of

1 mind exceptions to the hearsay rule to show Shea‘s state of

mind.

MR. DENNY: Not if you are ==

MR. MANZELLA: Now, I want to use it because Ruby Pearl
was paying attentioh bscayse this was an unusual conversation.
But it is admissible because it shows Shea's state of mind and
it 13 admissible for the eame reasons that Lance Vietor's

convarsation was, that Shea, while he had made statements that

» hq 1ntended tQ go, up North and ®0 on, when he was in fear, he

was not intendihg 'to; abundan his friends and family, but that
when he was in fear he pontacted his friends and relatives.

He Aid not intend ‘to abandon them, But rather to continue ~-

. . THE CQURTa It is not —-

o MR, DENﬂYt lwell, your Honor, this is extctly the same
thing as the Homilton and Lew cases, wheére the Court says it is
going to be impossible for the jury to make the fine discrimin-
ation that not even a paychistrist can make on the state of min
axception where you get a witness now deceased ~- I mean, a
declarant now deceased, stating, "I am afraid because those

guys are going to get me* oy *hecause those guys are out to get
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ma." Now, there is no way on God's earth where this jury, no

matter what you tell them, is nokt going to accept that, that

' Shorty was afraid because somepne had threatened to get him,

and if that ip so, it is inadmissible.

CieloDrive.comARCHIVES




15b~1

¥l

Wy

10

11

12

13

L

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

%

27

28

5275

THE COURT: Well, the Court believes that the jury is
able to distinguish it. If the Court makes it sufficiently
plain that it is not to be adwitted to prove the truth -

MR. MANZELLA: That's correct.

THE COURT: ~- of the matter.

All right, let's proceed.

MR, DEBNY: Your Honor, again, 1f the Court is going
to say it is not to prove the truth of the matter, what is
it admitted for? If it is for his state of mind, what is
the state of mind towards which it is admitted?

THE COURT: It 1is to explain his subsequent conduct, to
explain his comduet at the time of the --

: ; MR. DENNY:; To show he was in fear, that's all.
© THE COURT: No, it is not.

MR, DENNY: Well, I submit that's inadmissible.

SERE f(ﬁhcxeupqn;;the following proceedings were had

:"ih-éﬁeﬁ court within the prasence and hearing of the
: 4?‘72?1;‘,ﬁ
THE COURT: Gentlemen.
1, MR, MANZELLA: Yes, your Honor.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR, MANZELLA:

Q Mrs. Pearl, directing your attention again to
that evening, that evening on which it wasg the last time that
you saw Shorty.

What was it that Shoxty had said to you thaé
made you pay attention to Manson, Davis, Grogan and Watson?
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R Yep.; e

“
. !

L %
tw'- Q

A He said, "They're out to get me, Pearl." And
"It is weird."

THE COURT: Ladies and gentlemen, that statement is ot
adnitted to prove the truth of the matter, that is "They're
out to get me” or any other statement that 18 attributed to
Mr. Shea at that time. It is not admitted to prove the truth
of the matter. It is admitted solely for the purpose of
establishing Mr. Sheats state of mind to explain his conduct. |

MR, MANZELLA: Your Honox, I just have a couple of |
questions on. the material that Mr. Deanny brought out.

THE COURT: Very well.

MR, MANZELLA: From Mrs. Pearl.

) Mrs, Pearl, to your knowledgé does George Spahn
still communicate with Frank Retz?

| .l»m. DENNY: That calls for hearsay.

' THE GQURT: Sustained.
AR BY MR, MANZFLLA: Well, you're still in a sense
"employed by Mr. Spahn, is that right?

Q . And this in up in Oregon in the new ranch that he
bought np t;ha;e?

A Yes. '
: =4‘1'Al;1.:-'_-:tgﬂt. And you're pretty much employed in
the game capacity as you were down here at the ranch in
Chatsworth, is that correct?

A Yas.

Q All right,

I don't know if this has been brought out yet, but
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did Mr. Retz eventually purchass the ranch, Spahn Ranch in
Chatsworth?
A Yes.
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16-1 1 Q And I take it therae's no 111 feeling or hostility
. 2 between Mr. Spahn and Mr, Retx; 1s that correct? ‘
3 MR, DENNY: Just --
‘ 4 THE WITNESS: No, oone whatever,
; 5 Q BY MB. MANZELLA: And to your knowledge, does
: 6 Mr. Spahn still cossmunicate with Mr, Retz?
1 A Yes.
8 MR. MANZELLA: All right. Thank you. I have no
9 further questions, your Honor.
10 THE COURT: Mr., Denny?
11 ’
12 RECROSS-EXAMINATION
3 BY MR, DENNY:
0 1 Q Well, ma’am, when you say there's no ill feeling
. 1 5 | between thé two, do you remember the conversation that you and
x 16 George and I and those two other people had, up in the
o trailer, at your place in Oregon -~
18 A Yes; I remember.
P Q -~ last weekend?
20 A Yes.

21

‘. J.Q And didn't George indicate at thet time that he
1., 15«1&" as if he'd been chested --

28 |7

22

: A No,
A AR Q v becaum he only got $7,000 an acre; instead of
¢ B $10 000 an acre,- that Mary Kelly got for her land?
2 % {11 : Qh, he was just thinking over the -- the difference)
. = | thqt: ruybe hc cauld have got more, But that meant no hard

* “fealings. . . -
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16-2 1 | Q And didn't he also express the fact that he felt
. 2 he had gotten kind of the run-around, because Frank Retz'
3 lawyer ~~ Frank Retz got his lawyer to represent George.and
d 4 talked George into the sale?
: 5 | A Wfali. there was a little Adifference of opinion
¢ .s . there, as far as their legal business.
7 But I wouldn’t eay it was bad -- 111 feelings.
8 Q2 Ro difference of opinion? The same lawyer
9 represented George who was representing Frank; isn't that
w | zight?
n | A He thought maybe it was. I dontt know.
2 Q And didatt he express a little unhappiness about

13 Mr. Retz' lawyers having talked him into selling, to settle
14 the 1little lawsult that wes involved? That is, a personal

o
15

injury suit?

i 16 A There was little differences there in the opinions]
w after everything was done,
18 Q And so you couldn't really say that George had
1 no sort of b’i,tt:er_ feelings towards Frenk Retz, could you?
20 A I don't call it bitter feelings.
2 Q He just figured he'd gotten the short end of the
2 stick?
2 A He might have figured he could have doné better.

o . MR, DENNY: All right., I have no fuxther questions.

¥ ; B S MR. MANZELLA: Nothing further.
o BByt May Mrs. Pearl be excused?
. S BN | DENNY: ' Oh, your Henor, I do have one thing, I'm

# ) ‘sorry. May I have just a moment?

i
H

:,3'

i
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THE COURT: Yes, you may.
~ (Pause in the proceedings while Mr. Denny

peruseé his voluminous notes.)

MR. DENNY: I'm soxzy, your H:;nor. It's going to take

|  me just a few moments to look through here.

THE COURT: Go shead, Mr. Denuny.
(Further pause in the proceedings,)
MR, DE&NY: Your Honor, I think this comes by way of
reopening cross, and I'm sorry to request the privilega
of doing so, but I would like to reopen c¢ross for --
THE COURT: The motion is granted,
MR, DENNY: -~ just a veryfew questions.

‘ FURTHER CROSS EXAMINATION
BY MR. DENNY:

Q Ma'am, you had indicated, 1 think, in response to
redirect by Mr. Manzella, that his August 16th raid was more
than a little bit unusual, in the life of the Spahn Ranchj;
1s that right?

A Yes.

Q So it created, in your mind, something of &
milestone or a bench mark or a high polat from whick you
could calculate time; is that right?

A Yes.

Q All right, And as far as the time went, from
the time of that rald until Manson left, was that just a
fev ‘days after the raid?

A Yes.
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. .
! k]

Q ALl right. That is, that he left and he didn't

" coims back' agaih? i

A Well, he Mt for a period after the raid, I
don't know how many days. As I sald before, I can't say how
many days,

Q Well, it was just a few days after the rald?

A It was after the raid.

Q Well ==

A That's how I mark my time. I don't know how many
days. A week, two weeks; a few days, a week.

2 Well, let me ==

A It was sometime after the raid.

4] Well, let me direct your attention toc September
30, 1971, to your teatimony on page 716, starting at line 11.
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"Q Okay. Now, can you tell us vhen at

least certain mnembers of the Bo-called Manson

Family, together with Charlss Manson, left the

&pahn Ranch?

A
Q
A

"A When?

"Q LTI

"B A few days after the raid.

*Q A few days after the raid?

"A Yer.* '

Yes,

Iz that right?

Well, if I don't have any part to pinpoint, I don't

know axact day.

Q

o B 0

left?

-

But you had the raid to pinpoints isn't that right?
Yes, Well, yes. It was after that.

A few days after the raid.

They weres in custody a few days after the raid.

Angd it waes just n few days after that that they

Bo it was a few days after that, yet.
All right. Now, ma'am, as far as Shorty staying

in thea -« the little trailer, okther peéovple had stayed in that

A
‘f;:'ﬁ';.-fﬁbll, Juan ®lynn stayed in it for 2 period of time,
aftéﬁ'ﬁcﬁﬁbefror g0, '69; is that right?
AL vem.
»] énd Shorty had stayed there previously on a few

~trqiler'b¢hind;yg§r house, hadn*t they?

{No xﬁﬂ,p'ﬂl’;ﬁﬂo )

] ] |
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occasionsy isn't that right?

)3 Yes, previously.

MR. DENNY: AIl right. Thank you, youx Honor. I have
no further questions.

MR, MANZELLA: Just one question,

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. MANZELLA:

Q Mrs, Pearl, how long was it after you last saw
Shorty that Charles Manson and the -- most of the members of
the Family left the ranch, permanently?

A The next day, I belliave.

MR, MANZELLA: All right, Thank you, I have no further
guestionx,

THE COURT: Anything further?

MR. DENNY: Nothing further, your Honor,

THE COURT: All right. You may step down, and you are
excused.

THE WITNESS: Thank you.

MR, KAY: The People will call Dr, william Kaufmann, if
the Court wishes to procesd, your Honor.

THE COURTs wWill it take wvery long?

MR. KAY: Dr. Kaufmamn will probably take ab least an

" Hour on direct.

MR. MANZELLA: We'd like to starxt tonight, though, if we)

ey

THE COURT: 311 right. We will go for ten minutes.

S

? "  ﬂRwiﬁai@' May we approach the bench while the doctor im

~ kY
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., but'to tha jurors, so that each juror may have one now?
27 1!

coming in?

THE COURT: Yes, you may.

MR. KAY: Thank you.

(whereupon, the following proceedings were had at
the bench among Court and counsal, Quteide the hearing of the
jurys:)

MR, KAY: The doctor has prepared a chart here, and I
want to pass it out to each one of the jurors, zo they can
follow his testimony.

He ig going to be reading off a lot of times and
stuff, and it would be a lot eéasier if the jurors could follow
it, rather than just --

MR. DENNY: I have no objection whatsoever, your Honor,
to that procedure,

MR. KAY: Okay. And I have one for the Court, too, if you
want to take that.

THE COURT: ALl right; That seems reasonable.

MR, KAY:t Okay. Thank you. Thanks, Mr. Denny. .

MR, DENNY: I think we should, at the close of this, Have
one of them received in evidence.

MR. KAY: ©Ch, yves. I'll put the original in.

MR, DENNY: PFine.

(Whereupon, the following proceedings were had in
open court, within the presence and hearing of the juryt)

MR, KAY: Your Honor, may I pass Dr. Kaufmann's charts

THE COURT: Yes, you may.
THE CLERK: Wpuld you raise your right hand, please?
SRR
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% : ‘6.‘ ¢ gt "‘]
R Doeyou%solemnly swear that the testimony you are

about to give in the ¢ausé now pending before this court, shall

| be the truth, the whole truth, and nothing but the truth, mo

help you Go?
THE WITRESS: I do.

DR. WILLIAM JOHN KAUEMAN, IIX, v,

- called aes a witness by and on behalf of the People, having been

diuly sworn, was examinéd and bestified as follows:

THE CLERK: Pleage take the stand and be seated.

Pleage state and spell your full nage.

THE WITNESS: My name is Dr. wWilliam thn.xhufman. IX1;
the last name is spelled Kea-u~f- as in Frapk, =m-d~n-n.

THE COURT: Mr, Denny, dose that board prevent yauAﬁrom
seeing =

MR. DENNY: No, your Honor. Thank you. I can -- I've
got & olear shobt at him, |

MR, KAY: I might state that the doctor will be making
some demonstrations on that board. That's the reamon I left

it there. But probably not tonight.
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tooo o o 0+l DIRECT EXAMINATION
'BY MR, KAY:
%’-1fQ‘fj_:b&;‘&uufnann,‘what is your profession?
A My profession is that of an mstrophysicist and

. P
B ‘.ia_‘

a4

- ‘sn astronomer.

Q And what is esn astrophysicisc?

A Well, an astrophysicist is really a theoretical
astropomer. He works usually with pencils and papers and
computers and tries to explain ~- or understand from a
theoretical viewpoint «- what the astronomex sees through his
telescope.

Q All right. And are you presently Director of
the Griffith Observatory?

A That's correct.

2] All right., And that's commonly referred to as
the Griffith Park Observatory?

&  That is correct.

, Q All right. And how long have you had that Job
as Directoxr of the Observatoxry?

A Almost two years.

Q And would you please tell the ladies and gentlemen
of the jury your background and educstion in the field of
astrophysics and astronomy.

A Yes, In 1963, I recelved a Bachelor of Arts
degree, magna cum laude, from Adelphi University in physics.
In 1965, I received a Hhsfer of Sclence degree from Rutgers
University in New Jersey in physics.

And in 1968, I received my Fh.D, from Indiana
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Uﬁigéfhity in astrophysics.

) jlittle over a year. And then I won a National Science

' position as Difector of the Griffith Observatory.

Following this, I was appointed visiting instructop
at UCLA, where I taught in the astroncmy department for a
Foundation post-doctoral Fellowshlp to continue my research
at’ the cnlifognia Ingtitute of Technology in Pasadena,

And following this, I was appointed to my present

Q All right, And, Doctor, have you testified as an
expert in the flalds of astronomy and estrophysics in the
courts of the State of California?

A Yes, I have. Many times.

Q All right. And have you previously testified
as an expext in vegard to the different phases of the moon,
and the amount of light that falls from the moon to the

earth during each phase?

A Yes.

Q Now, in connection with your job as Director of
the Griffith Observetory, are you called upon, as one of
your respousibilities, to determine the various phases of
the moon.dufing different parts of the year?

A Oh, yes.

2 Now, is there some type of computation which
you are required to make in order to determine the given
phase of the moon in relation to the earth on a specific
day?

A Yes, In addition, usually the questionr comes
not only to determine the phase of the wmoon, but also where
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it is located at a particular longitude and latitude; where
it is located relative to ~~- as one would see it, standing

at one particular location on the earth.

L+ And also, the time of moonrise and moonset?

A Absolutely.
.. -, R And yhat type of computations are these that you
aake?
.o AT ."?@1}.,. there are a variety of ways of doing the

calculations. = In principle, the calculation stems ==

" follows {n. the.following fashion: We know the orbit of the

moon around the earth. Obviocusly we koow this, because we
couldn't get agtronauts to the moon, if we didn*t kanow it.

And based on our knowledge of the location of the |
moon In its orbit relative to the earth, and where the earth
is located relative to how it is spinning on ita axis, you
can combine all this information in such a way as to give the |
location of the moon as seen from any particular location on
earth.

Q Now, in connection with this, did you prepare a
document for court today, showing the moonrise and woonset
times in the Chatsworth area, in -- on August 26th through
August 30th, 19697

A That is correct.

Q And vhat is the basic source used for making
the calculations of the time of moontrise and moonset?

A Yes. The basic source for any kind of computation
of this type is a yearly periodical put out by the Naval
Observatory in Washington, called the American Fphemeris
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16b-~4 1 and Nautical Almanac.
. 17-1 2z Q All right, is that book ummed by the astronauts
3 to go to the moon?
: 4 A The data from the book, I don*t know whether they |
, 5 | t‘ctmii‘y use this book, but the computers and the programs
¥ 6 m;d}t.:he data which produced this book are the same informa-
7. ’:t;i.ou that goes into calculating orbits to get to the moon.
. 8 | o MB, KAY: Excuse me, how long does ygur Honor want to

i 1] 1'ge tonight hecauss I'm going to have Dr. Kaufmann do some ==

0 4" ' - THE COURT: Another four minutes.
n ., . ~}{i;t,.,‘lggl.‘x::l ;(Another four minutes.
12 " MR, MANZELLA: Ask for the four-minute answer.
B8 | teat U0y (Laughter.)
. 14 Q@  BY MR, KAY: All right, we want the four-minute
) 15

answer now.

. 16 I'1l wait for the morning tohave you do the

71 drawing or see if I can get a four-minute answer,

18 Doctor, when does the moon appear the brightest

¥ | to those of us on earth?

2 A The moon appesrs to be as bright as it ever is
when it is a full moon.
Q Now, how wuch brighter is the moon when it is

full in relation to when it is in the first quarter than the

21
22
23

2
last guaxtex?

¢ - B A The brightness of the moon drops dramstically
R } % after you get awasy from the first few days, very near full
. " moon, so that by the time you get to the phases of the

8 ;
: first quarter and last quarter, you are receiving approximately
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20 percent of the light that you would have of the full moon..
Consequently, the full moon is about five times brighter
than the first quarter or last quarter,
MR. KAY: Your Honor, I feel I can't really go any
further without having him draw the diagram.
THE COURT: All right, we'll begin sgain tomorrow
morning at 9:30, ladies and gentlemen. We'll let you go
now.
* f, It is almost 4:30,
'fi' ' | During the recess you are admonished that you |

are not to converse amongst yourselves, nor with anyone clse,

; “nor permit anybne to cqnversa with you on any subject

connected with.thin matter, nor are you to form or express
any opinion*on it until it is  finally submitted to you.
Good night. It11l see you tomorrow morning at
e,
Thank you for being sc attentive and punctual
today.
(Whereupon, at 4:30 o'clock p.m. the evening
adjournment was taken,)
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